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Slaba krvna slika države vse bolj 
tudi problem občin

V tednu, ki se počasi končuje, je najverje-
tnejši mandatar za sestavo nove vlade dr. Mi-
ro Cerar opravil uvodne razgovore s potenci-
alnimi koalicijskimi partnerji in jim posredo-
val osnutek koalicijske pogodbe. V njej je med 
drugim kot eden izmed ključnih ciljev zapisan 
dvig učinkovitosti države pri pobiranju davkov 
in plačevanju socialnih obveznosti, za kar bo 
skrbela Finančna uprava Republike Sloveni-
je (FURS), ki je na podlagi sprejetega zakona 
začela delovati z današnjim dnem. V FURS sta 
se združili dosedanji Carinska uprava Republi-
ke Slovenije (CURS) in Davčna uprava Republi-
ke Slovenije (DURS).

Namen bolj učinkovitega pobiranja davkov je 
seveda stabilizacija javnih financ, kjer očitno že 
pošteno škriplje, saj zmanjkuje denarja za teko-
če poslovanje v šolstvu, zdravstvu in na social-
nem področju, kakor tudi pri tako vitalnih dejav-
nostih, kot je vzdrževanje državnih cest. Posle-
dično se ta skrajno zaostrena finančna situaci-
ja z državnega prenaša na občinski nivo in obči-
ne se morajo sedaj pogajati z državo za denar, 
ki jim sicer pripada po zakonu. Več o tem lahko 
preberete na strani 7.

Tokratno temo tedna smo namenili vpraša-
nju zagotavljanja likvidnosti občinskih proraču-
nov, ki so marsikje zaradi izpada prihodkov po 
padcu nepremičninskega zakona v težkem po-

ložaju. Nekatere občine so morale iz tega razlo-
ga najeti premostitvena posojila, nekaterih, a te 
so v manjšini, pa izpad omenjenih prihodkov ni 
prizadel in normalno poslujejo.

V osnutku uvodoma omenjene koalicijske po-
godbe nove vlade je omenjen tudi projekt pripra-
ve in uveljavitve davka na nepremičnine. Zapisa-
no je, da bosta pripravljena nov zakon o mno-
žičnem vrednotenju nepremičnin in nov zakon o 
davku na nepremičnine, ki bosta upoštevala od-
ločbo ustavnega sodišča in dejansko stanje na 
nepremičninskem trgu.

Državni proračun naj bi v prihodnje postal 
programski, kar pomeni načrtovanje izdatkov v 
neposredni povezavi s cilji in dejavnostmi za do-
sego teh ciljev. In še preden je bil ta model po-
drobneje predstavljen, so se že našli posame-
zniki, ki ga grobo kritizirajo. Zanimivo je, da so 
med slednjimi najglasnejši tisti, ki so imeli v pre-
teklosti priložnost ali celo več priložnosti, da bi 
uredili slovenski sistem javnih financ, pa tega ni-
so naredili oziroma nosijo del odgovornosti za 
sedanje stanje.

Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik



Savinjske novice št. 31, 1. avgust 20144

Tema tedna

KAJ POMENI PADEC NEPREMIČNINSKEGA DAVKA ZA OBČINSKE PRORAČUNE

Ponekod likvidnostne težave, ponekod 
brez problemov

Ustavno sodišče je konec marca sogla-
sno in v celoti razveljavilo zakon o dav-
ku na nepremičnine. Sredstva, zbrana z 
davkom, naj bi si delile država in občine, 
medtem ko so slednje doslej v celoti pre-
jemale denar od nadomestila za uporabo 
stavbnih zemljišč (NUSZ). Ustavno sodi-
šče je še odločilo, da pristojni organi tu-
di za leto 2014 odmerijo NUSZ. Občinski 
sveti so tako z zamikom določili letošnjo 
višino NUSZ, ki ga od pravnih in fizičnih 
oseb pobira davčna uprava.

Zaradi padca nepremičninskega davka ni pri-
zadet le državni proračun, pač pa tudi občinski 
proračuni, ki marsikje niso v zavidljivem stanju, 
zato zamik prilivov iz naslova NUSZ povzroča 
nemalo težav. Nekatere, zlasti mestne občine so 
zaradi tega morale najeti premostitvena posoji-
la. Kakšno pa stanje v sedmih občinah Zgornje 
Savinjske doline?

OBČINA GORNJI GRAD
Župan Stanko Ogradi je povedal, da je Obči-

na Gornji Grad v preteklem letu iz naslova NUSZ 
prejela 54.213 evrov prihodkov, ki so jih porabi-
li v investicijske namene. Približno tolikšen zne-
sek pričakujejo tudi letos. Zaradi izpada tega pri-
hodka v prvi polovici leta se niso posebej zadol-
ževali, najeli pa so kratkoročni premostitveni kre-
dit za izvedbo projekta Ureditev okolice občinske 
stavbe in preplastitev krajevne ceste v Gornjem 
Gradu. Projekt sicer sofinancira Ministrstvo za 
kmetijstvo in okolje, a mora občina pred vložitvi-
jo zahtevka poravnati vse stroške, šele nato dobi 
povrnjen sorazmerni delež odobrenih sredstev. 
Likvidnostnih težav, tako Ogradi, Občina Gornji 
Grad nima in vse svoje obveznosti poravnava v 
predpisanih rokih.

OBČINA LJUBNO
V letu 2013 so na Ljubnem od fizičnih in prav-

nih oseb iz naslova NUSZ dobili 54.091 evrov. Iz-
pad v letošnjem prvem polletju jim je po bese-
dah župana Franja Naraločnika povzročil kar 
nekaj težav pri zagotavljanju likvidnosti. Iz tega 
razloga so morali zamakniti izvedbo nekaterih 
manjših investicij v javno infrastrukturo.

OBČINA LUČE
Kot je povedal župan Ciril Rosc, za Občino Lu-

če zamik nakazil NUSZ ne predstavlja posebnih 
težav. Znesek, ki ga dobijo iz tega naslova, ni 

prav visok, saj ga zaračunavajo le za tri obmo-
čja v občini. Poleg tega je lučki proračun narav-
nan tako, da je likvidnost ves čas zagotovljena.

OBČINA MOZIRJE
»V letu 2013 smo prejeli okrog 120 tisoč evrov 

nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča,« 
je povedal mozirski župan Ivan Suhoveršnik. 

»Sredstva so del proračuna in se porabljajo v 
okviru proračunskih odhodkov. Podobno bo tu-
di letos, s tem da je vse zamaknjeno proti kon-
cu leta. Posledično to za nas pomeni likvidno-
stne težave.«

OBČINA NAZARJE
Izpad prihodka od NUSZ v nazarskem prora-

čunu povzroča težave pri zagotavljanju likvidno-
sti. Običajno so prva nakazila iz omenjenega vi-
ra dobili že v juniju. Po besedah županje Majde 
Podkrižnik so v prvem polletju lani prejeli za 54 
tisoč evrov NUSZ, letos le pet tisoč. Denar pora-

bijo za vlaganja v infrastrukturo. Večji investiciji, 
ki so ju letos že izvedli, sta prenova doma kultu-
re in ureditev parkirišč pri blokih. Ravno zdaj po-
teka energetska prenova šole in vrtca.

OBČINA REČICA OB SAVINJI
Če bi nepremičninski zakon obveljal, bi Obči-

na Rečica ob Savinji dobila v primerjavi z NUSZ 
za okoli 25 tisoč evrov manj denarja. Zaradi za-
mika prilivov v občinski proračun se ubadajo z 
likvidnostnimi težavami, je povedal župan Vin-
ko Jeraj. Iz  naslova NUSZ so v letu 2013 preje-
li 54.309 evrov, približno toliko naj bi dobili tu-
di letos. Tako zbran denar porabijo za vzdrževa-
nje občinske javne gospodarske infrastrukture.

OBČINA SOLČAVA
V letošnjem proračunu Občine Solčava pri-

hodki od davka na nepremičnine niso bili predvi-
deni. Direktorica solčavske občinske uprave Al-
bina Štiftar: »V letu 2013 smo predvidevali pri-
hodke od NUSZ v višini 11.900 evrov, realizacija 
pa je bila okrog 9.000 evrov. Na približno toliko 
računamo tudi letos.« Zaradi izpada prihodkov v 
prvem polletju se siceršnja likvidnostna situaci-
ja pri njih ni poslabšala.

Marija Lebar

REČICA OB SAVINJI

Kje v Savinji je voda primerna za 
kopanje?

V Zgornji Savinjski dolini se, tako kot drugod, 
poleti številna mesta ob Savinji in Dreti spreme-
nijo v priložnostna kopališča. Občina Rečica ob 
Savinji si prizadeva, da bi v skladu z zakonoda-
jo določila območja kopalnih voda, zato je naci-
onalnemu laboratoriju za zdravje, okolje in hra-
no naročila analizo.

Laboratorij je odvzel in analiziral dva vzorca. 
Ob upoštevanju normativov je bila kakovost ko-
palne vode na odvzemnem mestu pri Trnovč-

kem mostu ob desnem bregu Savinje odlična 
in kot takšna primerna za kopanje. Slabšo oce-
no je dobil vzorec, ki je bil odvzet ob levem bre-
gu Savinje pri Grušoveljskem jezu, zato tam vo-
da ni primerna za kopanje. Za dejansko oceno 
ustreznosti vode za kopanje bo potrebno opra-
viti meritve kakovosti vode na vseh mestih, ki 
jih občani najbolj pogosto uporabljajo za ko-
panje.

KF

V proračunu Občine Nazarje izpad prihodka od nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča povzroča 
težave pri zagotavljanju likvidnosti. (Foto: Igor Solar)
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Iz občin

OBČINA GORNJI GRAD

Ponovno zapleti pri izbiri direktorja komunalnega 
podjetja

Občina Gornji Grad očitno nima sreče pri iskanju direktorja tamkaj-
šnje Komunale. Na prvi javni razpis se je poleg dosedanjega direktor-
ja Zdenka Purnata prijavila še občinska uslužbenka Tina Gutman, ki je 
nato zaradi domnevnih napak v postopku občino in komisijo za man-
datna vprašanja prijavila večim organom. Občinski svet takrat predla-
ganega kandidata s strani komisije za mandatna vprašanja ni potr-
dil in sledil je nov razpis, kjer pa se, kot smo izvedeli, znova zapleta.

NEZADOVOLJNI Z ODVETNIKOM
Komisija je po prejemu pisnega 

opozorila s strani omenjene kandi-
datke po nasvetu odvetnika Andre-
ja Turka za mnenje zaprosila Mini-
strstvo za notranje zadeve, le-to pa je 
zadevo predalo pravosodnemu mi-
nistrstvu, ki je nato komisijo opozo-
rilo na postopkovne napake pri raz-
pisu. Komisija se je odločila, da bo 
mnenje ministrstva upoštevala, hkra-
ti pa je izrekla nezaupnico odvetniku 
Turku, ki je razpis pred objavo pregle-
dal. V komisiji so se odločili, da ime-
novani odvetnik v postopku ne sme 
več sodelovati, saj mu nihče izmed 
članov komisije ne zaupa več.

Turk je ne glede na to pridobil ne-
kaj alternativnih strokovnih mnenj 
glede pritožbe zavrnjene kandidat-
ke in nekaj članov komisije si je pre-

ko noči premislilo ter odstopilo od 
mnenja pravosodnega ministrstva. 
Postopkovne napake, na katere je 
član komisije Tomaž Čretnik opo-
zarjal tako pri prvem kot pri drugem 
razpisu, ter neupoštevanje sklepov 
komisije so bile povod, da sta ome-
njena člana komisije odstopila.

OPOZARJALA NA POSTOPKOVNE 
NAPAKE

»Po tem, ko smo prejeli mnenje 
pravosodnega ministrstva, da v 

razpisu ni vse po zakonu, sva pri-
čakovala, da bomo razpis razvelja-
vili, a temu ni bilo tako,« je povedal 
Franc Galin. »Ostali člani so kljub 
temu sprejeli mnenje Turka, čeprav 
smo se predhodno tudi glede nje-
ga dogovorili, da ne uživa več na-
šega zaupanja in s komisijo ne 
bo več sodeloval. Evidentno je, da 
predsednik komisije Franc Rup ni 
dorasel vodenju komisije. Težave je 

imel že pri vodenju postopka pri pr-
vem razpisu, ko bi moral iz komisi-
je izločiti člana, ki sta bila poslov-
no povezana s Komunalo, na seji 
je dovolil prisotnost pravnice, kate-
re ni povabila komisija, nič bolje pa 
mu ne gre pri drugem razpisu in v 
takšni komisiji ne morem več sode-
lovati,« je pojasnil Galin.

Tomaž Čretnik je dodal: »Kljub te-
mu, da je popolnoma jasno, da je 
razpis sporen in je mnenje poda-
lo Ministrstvo za pravosodje, se je 
komisija odločila nadaljevati s po-
stopkom. Sprašujem se, v čigavem 
interesu je izpeljati razpis do kon-
ca, če bo kasneje tako ali tako pa-
del zaradi nezakonitosti, ko se bo 
kdo izmed kandidatov pritožil? Na 
tej točki se po mojem mnenju kaže 
nestrokovnost pripravljavcev razpi-
sa in župana Stanka Ogradija, ki to 
dopušča. Župan je tisti, ki odvetni-
ka Turka še vedno pooblašča za 
pravne zadeve, kljub temu da mu 
je komisija to prepovedala.«

VSE V ROKAH OBČINSKEGA 
SVETA

Končno mnenje o tem, kdo bo 
novi direktor Komunale, bo spre-

Franc Galin: 

»Po tem, ko smo prejeli 
mnenje pravosodnega mini-
strstva, da v razpisu ni vse po 
zakonu, sva pričakovala, da 
bomo razpis razveljavili, a te-
mu ni bilo tako.«

jel občinski svet. Isti občinski svet 
je delovanje Komunale obravna-
val že na številnih sejah, največkrat 
zaradi slabega poslovanja, težav z 
zaposlenimi, zaradi slabo pripra-
vljenih letnih načrtov in podobno. 
Čeprav je podporo komisije prejel 
dosedanji direktor in trenutni vrši-
lec dolžnosti direktorja Zdenko Pur-
nat, se zdaj že bivša člana komisi-
je sprašujeta:

»Le kaj bodo pomislili ljudje, ko 
bodo izvedeli, da izbrani kandidat 
pred meseci ni bil primeren kandi-
dat in ga je občinski svet zavrnil, 
sedaj je pa kar naenkrat najboljši 
kandidat?« Njegov protikandidat 
je po mnenju treh članov komisije 
zastavil previsoke cilje, moteči so 
bili njegovi potni stroški, čeprav 
je na razgovoru dejal, da selitev 
v Gornji Grad med tednom ni ovi-
ra. Francu Galinu se glede na po-
tek izbora direktorja poraja sum o 
klientelizmu, Tomaž Čretnik pa vi-
di problem v protizakonitem po-
stopku, ne pa v kandidatih za di-
rektorja.

Za mnenje o opisani problema-
tiki smo povprašali tudi predse-
dnika mandatne komisije Franca 
Rupa. Dejal je, da njega zanima 
le, da postopek imenovanja di-
rektorja Komunale izpelje do kon-
ca. Kaj si kdo misli o vsem skupaj, 
ni njegov problem, bolj temeljito 
pa se bo o zadevi izrekel na se-
ji občinskega sveta. Župan Stan-
ko Ogradi je mnenja, da gre v tem 
primeru za stvar komisije, zato je 
ne želi komentirati.

Štefka Sem

Tomaž Čretnik: 

»Sprašujem se, v čigavem 
interesu je izpeljati razpis do 
konca, če bo kasneje tako ali 
tako padel zaradi nezakonito-
sti, ko se bo kdo izmed kandi-
datov pritožil?«

ODSTOPI ČLANOV  
KOMISIJE

Dva člana komisije, ki sta sode-
lovala pri prvem razpisu, sta odsto-
pila, ker sta bila poslovno poveza-
na s Komunalo. Zamenjala sta ju 
nova, a sta tekom postopka izbi-
re direktorja pri drugem izboru od-
stopila druga dva člana, najprej To-
maž Čretnik in kasneje še Franc 
Galin. Oba sta povedala, da v ko-
misiji, ki je ponovno dopustila po-
stopkovne napake, ne moreta so-
delovati.

Na drugi razpis se je prijavilo 17 
kandidatov, ki bi radi zasedli stol-
ček direktorja Komunale, a jih je 
15 takoj odpadlo zaradi neizpol-
njevanja razpisnih pogojev oziro-
ma zaradi nepopolne dokumen-
tacije. Vendar ponovno ni šlo vse 

gladko. Ena izmed zavrnjenih kan-
didatk je komisijo pisno opozorila, 
da morebitna zavrnitev njene vlo-
ge zaradi tega, ker ni priložila do-
kazila o opravljenem izpitu iz Zako-
na o upravnem postopku (ZUP), ne 
vzdrži. Kandidatka zagotavlja, da 
ima izpit opravljen, vendar dokazi-
lo o tem po njenem ne more biti po-
goj za izbiro. Zakonodaja namreč 
narekuje, da lahko kandidat opravi 
izpit v treh mesecih po sklenitvi po-
godbe o zaposlitvi.
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Gospodarstvo

HOTEL PLANINKA LJUBNO

Gostje visoko ocenili hotel in njegovo ponudbo

Helena Bizjak Žerovnik v eni izmed hotelskih sob, za katere so s strani 
obiskovalcev prejeli visoko oceno. (Foto: Štefka Sem)

Hotel Planinka na Ljubnem ob 
Savinji je odprt tri leta, nočitvene 
kapacitete pa so pričeli tržiti pred 
dvema letoma. Nemalo presene-
čena je bila lastnica hotela Helena 
Bizjak Žerovnik, ko je pred kratkim 
prejela priznanje spletnega porta-
la Holiday Check, na katerem go-
stje ocenjujejo hotelsko ponudbo 
po vsem svetu. 

Hotel Planinka je dobil oce-
no 5,8 od možnih šest točk, obi-
skovalci pa so ocenjevali storitve 
(hrana, postrežba, dodatne dejav-
nosti), lokacijo hotela, sobe, ga-
stronomijo in objekt na splošno. 
Planinka se je s tako visoko oceno 
gostov pridružila nekaterim naj-

boljšim hotelom na svetu. Sple-
tni portal Holiday Check mesečno 

obišče 25 milijonov ljudi, ki oce-
njujejo ali iščejo ocene za posa-

mezne prenočitvene kapacitete.
Helena Bizjak Žerovnik je po-

vedala, da je njihov hotel najbolje 
ocenjen v Zgornji Savinjski dolini. 
Gostom so sobe zelo všeč, saj so 
lesene, komfortne in delujejo do-
mače. Tujcem je všeč naravno oko-
lje, hotel Planinka pa se z naravni-
mi materiali lepo vklaplja vanj.

Z zasedenostjo so v Planinki za-
dovoljni, večina njihovih gostov je 
tujcev. V sodelovanju s partnerji 
jim ponujajo številne rekreacijske 
aktivnosti. Konec tedna bodo gosti-
li udeležence mednarodnega tek-
movanja v orientaciji, ki po poteka-
lo v Kamniško-Savinjskih Alpah. 

Štefka Sem

BSH HIŠNI APARATI

Za poletno osvežitev
V bogati paleti malih gospodinj-

skih aparatov, ki jih proizvajajo v 
podjetju BSH Hišni aparati v Nazar-
jah, ima vsestranski kuhinjski apa-
rat MUM 5 pomembno mesto. Gre 
za aparat za stepanje, rezanje, se-
kljanje in ribanje ter pripravo testa 
in napitkov, ki ga poleg uporabno-
sti odlikuje izjemna zmogljivost ter 
veliko dodatnega pribora.

Zadnja novost v tem priboru je po-
soda za pripravo sladoleda. Hladil-
na posoda z dvojnim dnom omogo-
ča pripravo pol litra sladoleda, zamr-
znjenega jogurta ali sorbeja iz svežih 

sestavin v vsega pol ure. Posoda ne 
zaseda veliko prostora v zamrzoval-
niku, uporaba je zelo enostavna, pri-
prava sladoleda pa ni hrupna.

PR

KAMP MENINA VARPOLJE

Hišica za tiste, ki jih ni strah spati z medvedom

Streha lesene savne je okrasni vrt. (Foto: Jože Miklavc)

Hišica je v bistvu apartma s stopniščem na sončno teraso. 
(Foto: Jože Miklavc)

V kampu Menina v Varpoljah so 
pred dnevi predali v uporabo nov 
bivalni objekt iz lesa. Hišico iz hlo-
dov je zgradila družba Alplog d.o.o. 
iz Šmartnega ob Dreti, ki se vse bolj 
uveljavlja s posebnim sistemom 
ekološke gradnje. Kot je povedal in-
vestitor, lastnik kampa Menina Jure 
Kolenc, je hišica v bistvu apartma z 
dvema spalnicama, kuhinjo in sa-
nitarijami, ki odlično dopolnjuje po-
nudbo kampa v naravnem okolju 
Zgornje Savinjske doline. 

Posebnost objekta je tudi v tem, 
da ima namesto klasične strehe 
ravno ploščad - teraso površine 
več kot 30 kvadratnih metrov, ki 
funkcionalno dopolnjuje »hlodov-
ko«. Poleg nje je po enakem siste-
mu zgrajen še ločen objekt - savna, 
na katere strehi že rastejo okrasne 

rastline, cvetje in grmički. 
Nov objekt so poimenovali Ber-

log, za tuje goste pa je Bear Lod-
ge. Lesenega medveda, delo Ta-
deja Brglesa z Ljubnega ob Savinji, 
je videti kot del klopi pod nadstre-
škom in kot del spalničnega pohi-
štva, ki podpira enega od štirih vo-
galov postelje. V hišo je vgrajeno 
okrog 30 kubčnih metrov lesa iz 
solčavskega macesna.

Na otvoritvi so zapele pevke KD 
Lipa Šmartno ob Dreti, nato pa sta 
nekaj deset tisoč evrov vreden po-
čitniški objekt namenu predala Ju-
re Kolenc in predstavnik izvajalca 
Tadej Lever. Gostje kampa so lah-
ko ob tem dogodku uživali v celo-
večernem koncertu mlade rock 
skupine Black Leather.

Jože Miklavc
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ŠMARTNO OB DRETI

Temeljita obnova mostu 
čez Dreto

Osem železnih profilov bodo zamenjali, ostale bodo speskali in pobarvali. 
(Foto: Marija Lebar)

Občina Nazarje kot investitor, 
Javno podjetje Komunala Mozirje 
kot izvajalec in VOC Celje kot podi-
zvajalec so prejšnji teden pričeli s 
prenovo mostu čez Dreto v Šmar-
tnem od Dreti. Dela bodo predvido-
ma trajala do 4. septembra. Cesta 
Šmartno ob Dreti-Brdo bo v tem ča-
su zaprta, obvoz je mogoč po cesti 
iz Spodnjih Kraš.

Kot je povedal direktor nazar-
ske občinske uprave Samo Begič, 
je bil štirideset metrov dolg most 

čez Dreto nazadnje delno obno-
vljen pred desetimi leti. Sedaj bo-
do zamenjali osem železnih profi-
lov, ostale bodo speskali in pobar-
vali. Namestili bodo nove hrastove 
mostnice in čeznje položili vrhnji – 
povozni del iz hojevega lesa, za-
menjali pa bodo tudi ograjo na mo-
stu. Vrednost del na občini ocenju-
jejo na okoli 35 tisoč evrov. Denar 
bodo zagotovili iz sredstev, name-
njenih za redno vzdrževanje cest.

Marija Lebar

LJUBNO OB SAVINJI

Mala dvorana za 
izobraževanja in srečanja

Ključe dvorane je župan Franjo Naraločnik simbolično predal kulturnikom 
in študentom. (Foto: Štefka Sem)

V ponedeljek, 21. julija, so v lju-
benskem kulturnem domu preda-
li namenu obnovljeno malo dvora-
no, v sklopu obnove pa so bile ure-
jene tudi sanitarije in zunanjost kul-
turnega doma. Projekt so skupaj iz-
vedli Občina Ljubno, Kulturno dru-
štvo Ljubno in Klub zgornjesavinj-
skih študentov. Župan Franjo Nara-
ločnik je ključe dvorane simbolično 
predal kulturnikom in študentom.

Mala dvorana je opremljena za 
razna izobraževanja in srečanja. V 
njej je več računalnikov, prostor pa 
naj bi bil po besedah župana do-

stopen vsem občanom. Naraloč-
nik je v pozdravnem govoru izpo-
stavil večletno urejanje kulturnega 
doma s podporo evropskih sred-
stev. Zadnji del projekta, ki je zaje-
mal ureditev male dvorane kultur-
nega doma, je bil 85-odstotno so-
financiran s sredstvi Leader. 

V kulturnem domu imajo v zgor-
njem nadstropju svoj prostor še 
kulturno društvo in študentski klub. 
Pridobitev sta v imenu kulturnikov 
in študentov pohvalila Mojca Pikl in 
Simon Koštrun. 

Štefka Sem

SKUPNOST OBČIN SLOVENIJE

Neznana usoda državnega denarja za občinske 
investicije

Združenje občin Slovenije (ZOS) 
je že pred časom na vlado naslovi-
lo zahtevo za pojasnilo, kdaj in v ko-
likšni višini bodo letos občine dobi-
le denar po 21. in 23. členu zakona 
o financiranju občin (ZFO) za izva-
janje investicij v infrastrukturo in po 
8. javnem pozivu za evropska sred-
stva. V petek, 25. julija, so bili pred-
stavniki občin na sestanku pri mini-
stru Metodu Dragonji, a odgovora 
na pereča vprašanja niso dobili.
PRVI SESTANEK BREZ DOGOVORA

Kot je razvidno iz obvestila Sku-
pnosti občin Slovenije (SOS), je bil 
tokratni sestanek pri ministru za 
gospodarski razvoj in tehnologijo 
v odhajanju že drugi, razprava pa 
je bila nadaljevanje tiste, ki so jo 

pri ministru začeli 17. julija. Takrat 
je Dragonja predlagal, da bi zago-
tovili sredstva občinam, ki so dobi-
le pozitivno rešene vloge po 8. raz-
pisu za sofinanciranje projektov iz 
evropskih sredstev, te občine pa bi 
se odpovedale sredstvom po 21. in 
23. členu ZFO, saj bi pozitivna re-
šitev projektnih vlog štela kot del-
na izpolnitev obveznosti sofinanci-
ranja investicijskih projektov občin 
iz integralnega dela proračuna. Ti-
stim občinam, ki na 8. javnem raz-
pisu niso bile uspešne, bi zagotovi-
li dva odstotka sofinanciranja, štiri 
odstotke pa tistim, ki projekte že iz-
vajajo. Ker na sestanku ni prišlo do 
sporazuma, je bil dogovorjen po-
novni sestanek.

OBČINE SE NE STRINJAJO S 
KOMPENZACIJO

Predsednik SOS Anton Štihec je 
na sestanku povedal, da pozdra-
vljajo predlog ministrstva, da se 
zagotovijo dodatna sredstva za 8. 
javni poziv in se tako omogoči iz-
vedba vseh vsebinsko popolnih 
vlog oddanih na ta poziv. Kljub te-
mu pa SOS ne more sprejeti pre-
dloga ministra Dragonje, da se po-
večanje sredstev 8. javnega poziva 
kompenzira s proračunskimi sred-
stvi državnega proračuna iz naslo-
va 21. in 23. člena ZFO. Tak dogo-
vor bi bil v nasprotju z zakonskimi 
določili. 

Minister Dragonja je izpostavil, 
da je Ministrstvo za gospodar-

ski razvoj in tehnologijo uspelo 
zagotoviti dodatnih 56 milijonov 
evrov iz naslova evropskih sred-
stev, torej skupaj 86 milijonov, s 
čemer bo omogočilo sofinanci-
ranje vseh projektov s popolnimi 
vlogami. Občine bodo pozive ozi-
roma sklepe prejele v sredini av-
gusta. 

Kar zadeva sofinanciranja inve-
sticij po 21. in 23. členu ZFO je Dra-
gonja povedal, da se bodo nada-
ljevala pogajanja z ministrstvom 
za finance. Resornega ministra 
Uroša Čuferja bo opozoril, da gre 
v tem primeru za zakonodajno ma-
terijo in iztožljive zneske, so še spo-
ročili iz SOS.

Marija Lebar
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45. LUČKI DAN 

Razvedrilo in vsebine za vse 
generacije

Občina Luče v sodelovanju z društvi in kraja-
ni pripravlja 45. Lučki dan. Tradicionalna turistič-
na prireditev bo od srede, šestega, do nedelje, 
desetega avgusta, športno, kulturno in zabav-
no obarvana. 

Lučanom se bo v stari štali pri hiši Raduha z 
razstavo Savinjske naplavine predstavil doma-
čin Tomaž Kastelic, v osnovni šoli pa bo postavi-
la na ogled fotografije Lucija Rosc. S karaokami 
bodo za zabavne ritme poskrbeli osnovnošolci, 
saj »Šolski obraz ima svoj glas«. Na osrednji pro-
slavi ob občinskem prazniku bodo podelili pri-
znanja najbolj zaslužnim občanom.

Upokojenci bodo v goste povabili predsedni-
ke upokojenskih društev iz Zgornje Savinjske 

doline, odprli bodo vlcersko bajto in poskrbeli za 
ustvarjalne delavnice. Na Hočevarjevih njivah se 
bodo v spretnosti rokovanja z motorno žago po-
merili lastniki gozdov na vlcerskem tekmovanju. 

Na svoj račun bodo prišli tudi mladi na rock 
žuru, kakor tudi ljubitelji športa in rekreacije. Po-
leg nogometnega turnirja za ženske in moške 
ter ulične košarke in rokometa med ekipama 
starih in mladih na šolskem igrišču v Lučah se 
bodo športniki pomerili še v odbojki na mivki, te-
nisu in balinanju.  

Lučki dan bodo zaključili z osrednjo nedeljsko 
prireditvijo Od štanta do štanta, na kateri bodo 
obiskovalcem prikazali stare navade in običaje. 

Marija Šukalo

SOLČAVA

Po štirih letih 
spet občinska 

priznanja 
Skladno z odlokom o priznanjih Občina Sol-

čava podeljuje priznanja vsaka štiri leta. Na ju-
lijski seji je tamkajšnji občinski svet potrdil pre-
dloge, ki sta jih pripravila župan in komisija za 
mandatna vprašanja, volitve in imenovanja. 
Častni občan Solčave bo postal dr. Rado Ge-
norio.

S strani občanov do izteka razpisanega roka, 
to je do 1. julija, ni prispel noben predlog za pri-
znanje. Predloge so zato oblikovali člani ome-
njene komisije in župan Alojz Lipnik. Občinska 
priznanja bodo prejeli Alojz Ternar, Folti Oraže, 
Davorin Lenko, Bogo Gorjan, Eltras d.o.o. in An-
ton Cigala. Priznanja župana bodo prejeli Fran-
ci Podbrežnik, Jernej Slapnik, Prostovoljno gasil-
sko društvo Solčava in Jožef Debets. 

Naziv častni občan bo prejel dr. Rado Ge-
norio, veleposlanik, ki vodi stalno predstavni-
štvo Slovenije pri Evropski uniji v Bruslju. Pred 
njim sta ta laskavi naziv prejela Damjan Hav-
dej (2002) in Valent Vider (2006). Priznanja bo-
do podelili na današnji slovesnosti, katere rdeča 
nit bo 120-letnica ceste, ki je Solčavo povezala 
z ostalo dolino.

Marija Lebar

OTVORITEV PRENOVLJENEGA VAŠKEGA JEDRA V JUVANJU

Cesta, ki povezuje in ne razdvaja

Pridobitev sta s prerezom traku namenu predala župan Franjo Naraločnik in eden od mlajših občanov. 
(Foto: Štefka Sem)

V soboto, 26. julija, so se krajani Juvanja 
zbrali na otvoritvi prenovljenega vaškega jedra. 
Zadovoljstva nad pridobitvijo ni pokvarilo niti sla-
bo vreme, saj so se zbrali pod streho pri Fran-
cu Poličniku. Pridobitev sta s rezom traku name-
nu predala župan Franjo Naraločnik in eden od 
mlajših občanov, cesto pa je blagoslovil radmir-
ski župnik monsignor Jože Vratanar.

Zbrane je nagovoril župan Franjo Naraločnik, 
ki je dejal, da so s tem projektom dosegli dolgo 
želeni cilj tako vaščanov kot občine. Urejeno va-
ško jedro, vodovod, kanalizacija in cesta s ploč-
nikom v dolžini 700 metrov po besedah župa-
na spreminja Juvanje v enega najlepših zasel-
kov občine Ljubno. 250 tisoč evrov vreden pro-
jekt je občina izvedla s pomočjo sofinancerskih 
sredstev iz razvoja regij. 

»Številni dokončani projekti v zadnjih letih 
so popolnoma upravičili obstoj občine. Še več, 
vse to nam je uspelo brez zadolževanja. Občina 
Ljubno je ena redkih, ki ni zadolžena, kar nam 
omogoča, da smo investicijsko sposobni izva-
jati največje infrastrukturne projekte,« je v govo-
ru poudaril Naraločnik in dodal, da dela ostaja 
še veliko.

»Tako uspešno izvajanje del je posledica stro-
kovnega in uspešnega dela občinske uprave in 
dobrih ter preudarnih odločitev občinskih sve-
tnikov. Seveda pa brez sodelovanja z občani ne 
gre in tako je bilo tudi pri izvajanju projekta v Ju-
vanju, kjer so bili vaši predlogi in pobude vtka-
ni v izdelavo dokumentacije, hkrati pa ste sode-
lovali pri sooblikovanju projekta pri njegovi rea-
lizaciji,« je sklenil svoj priložnostni nagovor Fra-
njo Naraločnik. 

Občanom, svetnikom in občinski upravi se 
je za dobro izveden projekt, ki vpliva tako na 

podobo zaselka kot na prometno varnost, za-
hvalil tudi svetnik Primož Vodušek. Posebno 
zahvalo vsem sodelujočim pri projektu je pre-
bral krajan Franc Poličnik, ki ni pozabil niti na 
pridne izvajalce niti na gospodinje, ki so ves 
čas skrbele, da jim ni nič manjkalo. Prav ta-
ko ni nič manjkalo udeležencem otvoritve, saj 
so krajanke Juvanja pripravile bogato pogo-
stitev, za prešerno razpoloženje pa so poskr-
beli domači godci Vinko Jeraj, Rok Prušnik in 
Silvo Brgles.

Štefka Sem
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PROJEKT STAREJŠI ZA STAREJŠE

Veliko prikritega nasilja nad starejšimi

Direktorica centra za socialno delo Marjana 
Veršnik Fale Nasilje je opozorila, da se nasilje 

nad starejšimi ne pojavlja le v fizični in psihični 
ampak tudi ekonomski obliki. 

(Foto: Štefka Sem)

Zveza društev upokojencev Slovenije že od 
leta 1995 izvaja projekt Starejši za starejše. Ob 
svetovnem dnevu osveščanja o nasilju nad sta-
rejšimi, ki je bil sicer že v juniju, so v torek, 15. juli-
ja, v Gornjem Gradu organizirali posvet na temo 
Nasilje nad starejšimi.

Društva upokojencev iz Zgornje Savinjske do-
line so, razen treh, povezana v savinjsko pokra-
jinsko koordinacijo, kjer sodeluje tudi nekaj dru-
štev iz spodnje Savinjske doline. Posveta v Gor-
njem Gradu so se na povabilo pokrajinske koor-
dinatorke Karline Mermal poleg koordinatorjev 
in predsednikov društev udeležili še gornjegraj-
ski župan Stanko Ogradi, direktorica mozirske-
ga centra za socialno delo (CSD) Marjana Ver-
šnik Fale in policist mozirske policijske postaje, 

ki vodi policijska okoliša Gornji Grad in Ljubno, 
Peter Neuholt. 

NASILJE MED ŠTIRIMI ZIDOVI
Uvodna beseda je pripadla Marjani Veršnik 

Fale, ki je opisala različne oblike nasilja nad sta-
rejšimi, hkrati pa poudarila, da se na CSD s to-
vrstnimi pojavi srečajo šele ob prijavi. V kolikor 
prijave ni, nasilje ostaja skrito med domačimi zi-
dovi. 

Nasilje se ne pojavlja le v fizični in psihični 
obliki, vse več je primerov ekonomskega nasilja 
ali zanemarjanja starejših. Veliko starostnikov je 
zaradi nevzdržnih razmer doma odšlo v domo-
ve za starejše, v zadnjem času pa opažajo, da 
veliko starostnikov zapušča te domove, ker si jih 
enostavno ne morejo več privoščiti, in bodo torej 
doma ponovno podvrženi nasilju.

NASILJE ZOPER PREMOŽENJE
»Največ prijavljenega nasilja, kar 80 odstot-

kov, je glede premoženja. Velik problem je pro-
daja od vrat do vrat, kjer prodajalci izkoriščajo 
naivne stare ljudi. Prijav nasilja zoper življenje 

DELOVNA VKLJUČENOST STAREJŠIH OSEB

Priložnost za starejše brezposelne 
Zavod Republike Slovenije za zaposlova-

nje je objavil javno povabilo delodajalcem 
za zaposlitev brezposelnih, starih 50 in več 
let, iz vzhodne Slovenije s pomočjo subven-
cij. Ciljna skupina razpisa so brezposelne 
osebe, stare 50 in več let, s stalnim prebiva-
liščem v občinah vzhodne Slovenije, torej tu-
di v zgornjesavinjskih občinah, ki izpolnjuje-

jo vsaj enega izmed naslednjih dveh kriteri-
jev: vsaj 12 mesecev morajo biti prijavljene v 
evidenci brezposelnih oseb ali pa nimajo do-
končanega srednjega strokovnega izobraže-
vanja, srednjega poklicnega, tehniškega izo-
braževanja oziroma splošnega srednjega iz-
obraževanja.

TG

in telo je samo tri odstotke, kajti vse, kar je zno-
traj družine, se zelo varuje in se o tem ne govo-
ri. Velik problem je tudi, da starejši nočejo prija-
viti svojih otrok ali partnerjev in jih zagovarjajo, 
prav tako pa se marsikdaj niti ne zavedajo, da 
se nad njimi izvaja nasilje,« je povedala Veršnik 
Faletova. 

V takšni situaciji je zelo pomembno širše oza-
veščanje družbe, da tudi starejši pridejo do infor-
macij. Marsikdaj se razmere izboljšajo že s tem, 
ko osebo začnejo obiskovati prostovoljci, za sta-
rostnike pa je izrednega pomena tudi socialna 
mreža. Starejši lažje zaupajo svojim vrstnikom, 
saj so že do socialnih delavk mnogokrat neza-
upljivi. Pomembno je tudi sodelovanje med CSD 
in policijo ter prostovoljci.

ŽRTVE NERADE PRIČAJO
V Zakonu o preprečevanju nasilja v družini je 

definirano, kaj je nasilje in katere oblike pozna-
mo, medtem ko kazenski zakonik določa kazni 
za kazniva dejanja. O postopkih, ukrepih in ka-
znih je spregovoril Peter Neuholt, ki je dejal, da 
je največji problem v tem, da starejši nasilja nad 
njimi ne upajo prijaviti, saj se običajno nimajo 

kam umakniti, ne želijo od doma, ne želijo na 
policijsko postajo na zaslišanje ali k zdravniku 
ob poškodbah. Neuholt je nanizal možne ukre-
pe policije, ki so opozorilo, plačilni nalog in pre-
poved približevanja. 

Prostovoljci so povedali, da se z nasiljem na 
terenu srečujejo in že njihovo bolj pogosto po-
javljanje v takšni družini včasih pomaga. Več-
krat se za pomoč obrnejo na patronažno služ-
bo ali CSD, če seveda posameznik to želi, sicer 
pa so zavezani »molčečnosti« in brez privoljenja 
ne ukrepajo. 

V razpravo sta se vsak s svojim razmišlja-
njem vključila tudi predsednik celjske pokrajin-
ske zveze društev upokojencev Emil Hedžet, ki 
je pohvalil delo prostovoljcev in omenil primer, 
ki se je rešil tudi s pomočjo medijev, ter župan 
Stanko Ogradi, ki se je prostovoljcem zahvalil 
za njihovo angažiranje za kvalitetnejše življenje  
starostnikov.

Štefka Sem

Prostovoljci so v razpravi povedali, da se z nasiljem na terenu srečujejo in da včasih pomaga njihovo 
bolj pogosto pojavljanje v takšni družini. (Foto: Štefka Sem)
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SLIKARSKO IN KIPARSKO DRUŽENJE NA LJUBNEM OB SAVINJI

Ustvarjalni dan zaključili z licitacijo

Nekateri udeleženci likovnega srečanja so slikali z usti, drugi z nogami, vsi 
pa se radi vračajo na Ljubno. (Foto: Štefka Sem)

Pri Šerbelovih na Ljubnem ob 
Savinji je vsako leto v okviru Flo-
sarskega bala pestro in veselo. Sli-
karsko in kiparsko druženje priva-
bi številne prijatelje Branka in Mar-
je Rupnik. Letos sta pri organizaci-
ji dogodka poleg društva paraple-
gikov jugozahodne Štajerske, Ob-
čine Ljubno, turističnega društva in 
hotela Planinka izdatno pomagali 
Irena Kočevar in Nada Zager. 

Kot je povedala Kočevarjeva, je 
organizacija logistični in stroškovni 
zalogaj, katerega Šerbelova težko 
zmoreta. Iz tega razloga se je leto-
šnje srečanje namesto z razstavo v 
domači galeriji končalo na dvorišču 

z licitacijo umetnin, ki so jih udele-
ženci prinesli s sabo in namenili za 
pokritje stroškov srečanja. Z licitaci-
jo dvanajstih del so zbrali 275 evrov, 
ki so jih podarili Šerbelovim.

Srečanja so se udeležili številni 
para- ter tetraplegiki. Nekateri so 
slikali z usti, drugi z nogami, vsem 
pa je bilo skupno, da se na Ljubno 
radi vračajo. Veseli so bili pozdra-
va župana Franja Naraločnika že v 
dopoldanskem času in nato ob za-
ključku delavnice, ko se je na Šer-
belovem dvorišču zbralo tudi pre-
cej domačinov, ki so navdušeno li-
citirali. 

Štefka Sem

USTVARJALNE DELAVNICE S SLIKARJEM JURIJEM KRAVCOVOM

Od mozaika do akrila na 
platno

Otroci so pod vodstvom Jurija Kravcova (desno) ustvarjali raznovrstne 
likovne izdelke. (Foto: Marija Šukalo)

V okviru 22. Solčavskih dnevov 
so na svoj račun prišli tudi otroci. 
Ti so zadnji vikend v juliju pod vod-
stvom ruskega slikarja Jurija Krav-
cova ustvarjali v »faroškem hlevu«.

Prvi dan je pod otoškimi prsti na-
stajal mozaik iz različnih materia-
lov, drugi dan so svojo domišljijo 
sproščali ob risanju svoje najljub-
še hrane, tretji dan pa je bil name-

njen uporabi akrilnih barv ter upo-
dabljanju kipa solčavske Marije in 
pokrajine. 

Akademski slikar Jurij Kravcov 
že več let biva in ustvarja v Sloveni-
ji. Za sabo ima že več kot osemde-
set samostojnih in skupinskih raz-
stav. Slika predvsem v olju, in sicer 
na karton, pa tudi na platno. 

Marija Šukalo

SLOVENSKI CITRARSKI KVARTET V CERKVI MARIJE SNEŽNE V SOLČAVI

»Sprehod« po različnih obdobjih in zvrsteh glasbe
Center Rinka je v zadnji petek v 

juliju v goste povabil Slovenski ci-
trarski kvartet. Koncert so orga-
nizatorji pripravili v cerkvi Marije 
Snežne. Omenjeni instrumental-
ni sestav deluje že štirinajsto leto, 
v njem pa igrajo Janja Brlec, Ani-
ta Veršec, Tomaž Plahutnik in Pe-
ter Napret.

Verščeva je profesorica glasbe 
in razrednega pouka. Poučuje citre 
na brežiški glasbeni šoli. Plahutnik, 

učitelj na kamniški glasbeni šo-
li, je eden najbolj dejavnih sloven-
skih citrarjev: piše priredbe, nasto-
pa kot solist, sodeluje z različnimi 
slovenskimi glasbeniki. Brlečeva, 
profesorica citer na glasbenih šo-
lah Laško in Hrastnik, je največkrat 
nagrajena citrarka, saj je na držav-

nih tekmovanjih prejela dve srebrni 
in pet zlatih priznanj. Nastopa soli-
stično in v različnih zasedbah tako 
v Sloveniji kot v tujini. Napret pa je 
akademski glasbenik violinist. Na-
stopa kot solist in spremljevalec 
različnih pevskih zasedb. Je prire-
jevalec, avtor učbenika za citre, or-
ganizator citrarskih prireditev. 

Edini tovrstni stalni kvartet se-
stavljajo različno uglašene citre - 
kvintne, diskantne, altovske in ba-

sovske, uporabljajo pa tudi violino. 
Citrarji so do sedaj posneli tri zgo-
ščenke. S svojim programom nav-
dušujejo občinstvo tako v Sloveniji 
kot na tujem. Izvajajo različno glas-
bo, velik poudarek pa dajejo slo-
venski glasbi, ki jo za to manj po-
gosto zasedbo prirejajo sami. 

Tudi v Solčavi so se z glasbo 
»sprehodili« po različnih obdobjih 
in zvrsteh glasbe. Obiskovalci so 
uživali v filmski glasbi, slovenskih 

narodnih pesmih, jazzovskih ritmih 
... in so bili po bučnem aplavzu de-
ležni dveh dodatkov.

Marija Šukalo

Slovenski citrarski kvartet goji različno glasbo, velik poudarek pa ansambel 
namenja slovenski glasbi. (Foto: Marija Šukalo)
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VEČER ORGELSKE GLASBE NA LJUBNEM OB SAVINJI

Bernarda Štiglic z gosti v 
cerkvi sv. Elizabete

Orglavka Bernarda Štiglic piše tudi priredbe in lastne skladbe. 
(Foto: Slavica Tesovnik)

V sklopu Flosarskega bala so v 
torek, 22. julija, v ljubenski cerkvi 
sv. Elizabete izvedli večer orgel-
ske glasbe. Bernarda Štiglic je z 
sestrama Kristino in Ksenijo, ma-
mo Rosano in ženskim pevskim 
zborom Jutro ter moškim pev-
skim zborom Zarja pripravila ne-
pozaben glasbeni dogodek, ki mu 
je »piko na i« dodala povezovalka 
Mateja Ugovšek.

Ker je bil koncertni program zelo 
podoben kot v Radmirju, o čemer 
smo poročali prejšnji teden, ve-
lja tokrat nekaj več besed nameni-
ti mladi ustvarjalki Bernardi Štiglic, 
ki jeseni odhaja v Maribor na peda-
goško fakulteto. Njena glasbena 
pot se bo nadaljevala ob študiju ra-
zrednega pouka. 

Bernarda se je z glasbo spopri-
jateljila v času male šole, ko je od 
strica prejela električne klaviatu-
re. V prvem razredu osnovne šole 

se je vpisala v glasbeno šolo, kjer 
je dokončala sedem let klavirja pri 
mentorju Toniju Acmanu in dve leti 
orgel pri Aniti Lakner. 

Učenje orgel, do zaključenega 
petega letnika, je nadaljevala v Lju-
bljani pri profesorju Klemnu Karli-
nu. V tem času je bila dijakinja ško-
fijske klasične gimnazije. Veseli jo, 
da je kot pianistka osvojila brona-
sto priznanje na regijskem tekmo-
vanju in kot orglavka srebrno na dr-
žavnem tekmovanju. 

Bernarda igra na orgle pri ma-
šah v Radmirju, na porokah in po-
grebih ter povsod tam, kamor jo 
povabijo. Med njenimi najlepši-
mi spomini ostaja nastop z orke-
strom ljubljanske filharmonije, si-
cer pa mlada glasbenica piše tudi 
priredbe in lastne skladbe, ki po-
pestrijo nastope zborov Zarja in 
Jutro.

Slavica Tesovnik

GALERIJA VELENJE

Ustvarjalni eliksir življenjske energije 
Gorana J. Horvata 

V četrtek so v Galeriji Velenje od-
prli pregledno razstavo slikarja in 
kiparja Gorana J. Horvata ob nje-
govi 60-letnici. Hkrati so v razsta-
višču Gorenje odprli razstavo nje-
govih lesenih kipov, ki so nastajali 

predvsem v zadnjih letih in so nad-
gradnja njegovega ustvarjalnega 
umetniškega opusa. Ob odprtju 
razstave slik sta spregovorila ume-
tnostni zgodovinar prof. dr. Milček 
Komelj in podžupan Mestne obči-

ne Velenje dr. Franc Žerdin, za glas-
beno spremljavo je poskrbel kita-
rist Gorazd Planko.

Dr. Milček Komelj je med obse-
žno analizo Horvatovega ustvar-
janja med drugim dejal: »Slikarja 
Gorana Horvata žene neustavlji-
vi ustvarjalni gon v vedno nov raz-
mah, v katerem se umetnik pola-

šča kulturnega izročila, ki ga pre-
taplja v bujnost lastne imaginaci-
je ter se oprijema vedno novih iz-
razil, saj se je njegovemu risanju 
in slikanju pridružilo celo kiparstvo 
ter izdelovanje pohištvene opreme 

… Kot bi skušal ustvarjalec prežeti z 
lastnim videnjem vse svoje življenj-
sko okrožje«. 

Dr. Komelj je nato potegnil tu-
di nekaj vzporednic med Gora-
novim in očetovim delom: »Oba, 

oče in sin, sta izjemno poveza-
na, kar kažejo otroška dela, ko 
je črpal iz očetovih pošasti svo-
jo perorisbo, jakijevsko nadalje-
val svoj umetniški razvoj, a se je 
že kmalu iztrgal iz tega objema 
in vpliva Jakija. Goranov ustvar-
jalni princip temelji na izvrtinče-
nosti, fantastiki, ritmu, ornamen-

Umetnostni zgodovinar prof. dr. Milček Komelj (levo) je ob odprtju razstave 
opozoril na neustavljivi ustvarjalni gon Gorana Horvata. 

(Foto: Jože Miklavc)

Pregledna razstava slik zajema celotno obdobje umetnikovega likovnega 
ustvarjanja. (Foto: Jože Miklavc)

tih, ki skušajo preplaviti ves svet 
s praprvinskostjo, a ostaja hkra-
ti dekorativen.«

Goranu Horvatu, njegov por-
tret pripravljamo za naslednjo šte-
vilko Savinjskih novic, so ob odpr-
tju razstav čestitali številni prijatelji, 
slikarji in ostali obiskovalci. Galeri-

ja Velenje je ob tej priložnosti izda-
la vodnik po Goranovih razstavah s 
strokovno kritiko dr. Milčka Komelja 
z naslovom Ustvarjalni eliksir Hor-
vatove življenjske energije. Razsta-
vi v Velenju bosta odprti do 23. av-
gusta.

Jože Miklavc
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27. ČEBELARSKI PRAZNIK V GORNJEM GRADU

Pestro dogajanje letos brez izbora 
medene kraljice

Najbolj številčno zasedbo na povorki je imelo Planinsko društvo Gornji 
Grad, ki je na vozu predstavilo njihove aktivnosti.

Na letošnjem Čebelarskem pra-
zniku v Gornjem Gradu, ki je pote-
kal v soboto, 19. julija, sta organi-
zatorja - turistično in čebelarsko 
društvo - poskrbela za pestro do-
gajanje. Otvoritev praznika je pripa-
dla godbi iz pobratene občine Go-
spa Sveta (Maria Saal) iz Avstrije, v 
povorki pa so se predstavila neka-
tera društva in organizacije. 

Na prireditvenem prostoru so 
obiskovalci uživali ob glasbi Mla-
dih Dolenjcev in Brigite Šuler. Stro-
kovna komisija je izbrala najboljši 

plesni par, najmočnejši pa so se 
pomerili v vleki vrvi. Letos niso iz-
brali medene kraljice, saj prijav za 
omenjeno tekmovanje ni bilo, zato 
je naziv še za eno leto ostal lansko-
letni kraljici Katji Stradovnik.

GOSTJE UŽIVALI V DOGAJANJU
Občina Gornji Grad je na leto-

šnji Čebelarski praznik povabila 
delegacijo iz občine Gospa Sve-
ta. Sedanji in nekdanji župan An-
ton Schmidt in Richard Brachmai-
er sta izrazila zadovoljstvo, da sta 
občini povezani, pozdravne bese-
de gostom pa sta spregovorila gor-
njegrajska sedanji in bivši župan 
Stanko Ogradi in Toni Rifelj. V ime-
nu organizatorjev sta obiskovalce 
nagovorila Iztok Kolenc in Ivan Fa-
le, predsednika turističnega in če-
belarskega društva.

POVORKO SESTAVILI 
PREDSTAVNIKI DRUŠTEV

V povorko so se poleg Godbe 
Zgornje Savinjske doline na čelu 
in godbe iz Gospe Svete na začelju 

vključila številna društva. Prapor-
ščaki, čebelarji v svojih delovnih in 
»pražnjih« opravah, gobarji, ki so 
pripravili priložnostno razstavo kar 
na vozu, in Planinsko društvo Gor-
nji Grad. 

Gornjegrajski gasilci so se v po-
vorko zapeljali z ročno brizgalno iz 
leta 1886 - njihovo prvo in še ve-
dno delujočo. S plesom sta doga-
janje v povorki obogatili folklorni 
skupini, obe iz Bočne, ena deluje v 
društvu upokojencev, druga v kul-
turnem društvu. 

Povorki so se pridružili tudi zdru-
ženi pevski zbori občine Gornji 
Grad, ljudske pevke Pušeljc, ljud-
ske pevke Lipa iz Šmartnega ob 
Dreti pa so se pridružile gornje-
grajski lovski družini. Poleg boč-
kih upokojencev – igralcev pika-
da so dogajanje popestrili še sta-
rodobniki.
VLEKA VRVI BREZ PRESENEČENJ

Za pokal strdi so se pomerile tri 
ekipe: domači »matadorji« Darva-
sti smrkoci, ekipa Davidovega hra-
ma in ekipa Baza bara iz Šmihela. 
Mladi domačini so pokazali, da bo-
do pripravljeni na zmage nekje v le-
tu 2025, so pa zelo popestrili do-
gajanje, saj so jim pri vleki poma-
gali tudi tekmeci in povezovalec 
programa Franci Ugovšek – DJ Fu-
pi. Zmaga je pripadla ekipi Davido-
vega hrama, ki pokale pridno zbira 
že nekaj let.

IZBRALI NAJBOLJŠA PLESALCA
Ob pomanjkanju interesa za na-

ziv medene kraljice so se bolje od-

Predstavniki občine Gospa Sveta so uživali na prireditvi, doma pa so lahko 
uživali še v kulinaričnih dobrotah Zgornje Savinjske doline, ki so jih prejeli 

s strani gostiteljev.

Godba iz pobratene občine Gospa Sveta iz Avstrije je bila prava obogatitev 
letošnje povorke.

S plesom sta dogajanje v povorki obogatili folklorni skupini iz Bočne, od 
katerih ena deluje v društvu upokojencev, druga pa v kulturnem društvu.

rezali plesni pari. Sedem se jih je 
ob budnem očesu strokovne komi-
sije zavrtelo na povsem novo ure-
jenem plesišču. Najboljšo usklaje-
nost sta pokazala Betka in Marko 
Ročnik iz Podhoma. 

Celotno dogajanje so na stojni-

cah popestrili čebelarji s ponudbo 
medu in medenih izdelkov ter po-
nudniki domačih dobrot, kruha, po-
tice, peciva … V avli kulturnega do-
ma so si obiskovalci lahko ogledali 
razstavo panjskih končnic.

Tekst in foto: Štefka Sem
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Nekaj spominov naših godcev (6)

MARTIN BRGLES - ŽOVNE 
(NADALJEVANJE)

Vkrogospevi (ženski napevi)

Dečva na mladost v netičje je šla,
je pa zaubern'ga puba pod grmom našla.

Jaz pa pobeja nimam, da bi troštov me,
me pa sonce potrošta, ko zjutraj gor' gre.

Prešmentane babe kak' ste grde,
niste mogle zrediti en'ga fanta za me.

Prosite, molite vsi božji za me,
da b' tud' jez dobiva kar vse druge žene.

Kolk' lepih noči ne stisnem oči,
se valam, se trudim, ker ker ljubč'ka spet ni.

Godčevske litanije (peli godci)

Ti žakelj zakonske zveze,
ti prijateljica vse sramote, 
ti sovražnica vse lepote,
ti drevo hudih narodov,
ti suša vseh polnih sodov,
nesramna tica,
ti prekanjena lisica,
ti eksempelj nesramnosti,
ti priložnost nevarnosti,
ti tužen stan lenobe,
ti skrinja vse grdobe,
ti sovražnica vseh revnih,
ti Kaifež vseh pohlevnih,
ti mojster strupenih jezikov,
ti mojster malopridnih učenikov,
ti kraljica temote,
ti kraljica samote,
ti kraljica grdobe,
ti strupena žila, 
ti žalostna sila,

Godčevska molitev

Prosimo vsega lačnega gospoda volka, 
usliši naše prošnje, 
da ti po ženo k nam prideš 
in da nam vse hlapce odženeš! 
Tako bodi. 
   

Zapisnik predpustnih ženitvovanskih 
dogovorov

Posluša naj, kdor le ima ušesa,
kar gre danes izpod mojega peresa.
Naj čita pismo ženitvovansko, 
ki sestavljeno je po kranjsko.
Med ženinom Krampetom
z imenom Berteljnom Lovretom,
nevesta zove se Marina,
je hči Kopačevga Martina.
Notarsko je sestavljena pogodba ta,
zapisano je vse kar 'mata oba.
Kaj ona da, kaj ženin da nevesti.

*
En travnik kamenit tam ob cesti 
z imenom Plasti,
sliko in druzih še reči veliko. 
In kaj vem, še nekaj več,
pa izvedite vsi to reč,

dva turna in en grad,
ki nima oken in ne vrat.
Brez strehe hišo in ognjišča,
in vozno kolo brez platišča,
en prazen sod brez dog, brez dna in vina
in čudež kaj, brez krempljev petelina.

*
Nevesta pa prinese k hiši dote
odprte tri somarne krote, 
zastor fižolovih žerin,
pet kil še ježevih četin
in zraven še dva motovila,
poskočnih bovh kar brez števila.
Par plehov iz slame za peči,
par belih škilastih oči
in kaj še, laško brejo gos,
ki ima grd, bakrast, čukast nos.

Še ene grablje
in kar vsa njena vrednost – piškave že žnablje.
En jopič in raztrgane tri krile,
litrov pet skrbi, povrhu gnile.
Železen prstan, prvi da je zlat
in kaj vem, neki še krofast vrat.
Leseni dve motiki, 
ki sta precej še veliki in 
čujte, skrinjo brez pokrova,
dva stara in razbita lonca nova.
Vrh vsega koš lisičje še modrosti,
zaboj velikih ženskih slabosti
in dolg jezik sto kilometrov ravne črte,
besednega plesišča za hudičeve tri vrste.
Nevesta ima sestri dve doma,
ki jih pa dobro prav še ne pozna.
Zato za doto jima zdaj odloči,
pri strešnih svislih pajkove dve koči.
Pa zraven njive imenovane Špele, 
da nikdar ne boste nič imele.

*
Notarsko to pogodbo zdaj podpišejo tri priče,
naj tudi vam povem, kako se vsaka kliče:
ta prva cigan je Visočki, 
ki črne brke ima in ne muštače.
Ta drugi je Drjuca Štruca v znoj, 
ki vedno hodi spat na gnoj.
In tretji Anton oče Trebušan, 
ki trikrat godil na bas je zastonj.
Zdaj pismo v redu je dovršeno 
in zraven še notarsko potrjeno.
Bilo dan peti je februarja,
ko mlada se in stara rada ukvarja,
to ravno je tri dni pred pustom, 
ko klobase kar letijo same k ustom.
Zdaj pa prijat'li je pisma konec, 
ker stara babica je padla v lonec.

Gornjegrajski glasbeni sestav, ki ga je vodil znani samouk Anton Jamnik, na sliki prvi z leve. Sledijo: 
Franc Pustoslemšek – Rogačnik, Jenček, Konrad Žehel – Ermenc, Anton Maechtig – Mehtikov in 

Jakob Maechtig. Fotografija je bila posneta pred prvo svetovno vojno.
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90 LET PGD GORICA OB DRETI

V jubilejnem letu do prepotrebnega novega vozila 
za prevoz moštva

Nizu letošnjih gasilskih jubilejev 
so se v soboto pridružili v Prosto-
voljnem gasilskem društvu (PGD) 
Gorica ob Dreti. Letos praznujejo 
90-letnico delovanja, ki so jo sku-
paj s krajani in gosti počastili s 
slavnostno sejo, prevzemom nove-
ga gasilskega avtomobila in v ve-
černih urah še z veselico, na kate-
ri je večstoglavo množico zabaval 
ansambel Modrijani.

PRILOŽNOST ZA OBUJANJE 
SPOMINOV

PGD Gorica ob Dreti v svojih vr-
stah združuje gasilce z območja 
krajevne skupnosti Kokarje in je 
eno izmed treh prostovoljnih gasil-
skih društev, ki delujejo na obmo-
čju občine Nazarje. Ob visoki oble-

tnici so na slavnostni seji v gasil-
skem domu s strani gostov preje-
li številne čestitke, še posebej pri-
srčno pa so pripravili gasilci iz pri-
jateljskega gasilskega društva 

Küerten Biesfield iz Nemčije. Slav-
nostna seja je bila namenjena tu-
di podelitvi odlikovanj zaslužnim 
gasilcem, s svojim pevskim nasto-
pom pa so jo obogatili gasilci vete-
rani. 

ZAHVALA BOTROM
Po seji se je praznovanje nada-

ljevalo na prireditvenem prostoru 
na Lazah pri Kokarjah. Obiskoval-
ce je najprej nagovoril predsednik 

PGD Gorica ob Dreti Jernej Riga 
in ob tem preletel zgodovino dru-
štva, ki se je začela pisati novem-
bra 1924. Skozi desetletja je dru-
štvo napredovalo tako na podro-
čju opremljenosti kot strokovno-
sti. Ogromno prostovoljnega dela 
so vložili tudi v gradnjo in kasneje 

obnovo gasilskega doma, pri tem 
pa vseskozi skrbeli za požarno in 
splošno varnost krajanov. 

Po nagovorih županje občine 
Nazarje Majde Podkrižnik in člana 

upravnega odbora Gasilske zve-
ze Slovenije (GZS) Vinka Jalov-
ca je sledila predaja novega vozi-
la za prevoz moštva GVM-1, ki so 
ga nabavili s pomočjo Občine Na-

zarje, prispevala je 28 tisoč evrov, 
in številnih donatorjev, ki so prispe-
vali razliko do nabavne cene, ki je 
znašala 38.643 evrov. 

Vsem botrom vozila se je dru-
štvo zahvalilo s plaketami. Ob tej 
priložnosti so zaslužnim podelili tu-
di plakete za dolgoletno sponzor-

stvo. Ker je društvo v minulem ob-
dobju vzpostavilo uspešno sode-
lovanje z dvema gasilskima dru-
štvoma iz tujine, sta zahvalni pla-
keti prejeli tudi društvi iz Biesfelda 
v Nemčiji in Umaga na Hrvaškem.

NAJVEČJA ZAHVALA TREM 
IZJEMNO ANGAŽIRANIM ČLANOM

Kokarski gasilci so še posebej 

ponosni na člane, ki v njihovih vr-
stah vztrajajo že preko pol stoletja 
in so bili ves ta čas izjemno angaži-
rani pri delu in vodenju društva. Še 
posebej so izpostavili tri in jim v za-

hvalo podelili posebna priznanja. 
Kipec gasilca za dolgoletno de-
lo so prejeli Milan Ilovšek, Leopold 
Škotnik in Anton Blatnik. 

Kot se ob tako častitljivi obletni-
ci spodobi, je odlikovanje prejelo 
tudi društvo, ki slavi. Gasilska zve-
za Slovenije je PGD Gorica ob Dre-

ti podelila odlikovanje gasilska pla-
menica I. stopnje. Podelitvi plaket 
in priznanj je sledil blagoslov vozi-
la, ki ga je opravil diakon Stanko 
Čeplak. Vozilo GVM-1 je namenu 
predala županja Majda Podkrižnik, 
ki je ključe vozila izročila poveljniku 
društva Alešu Tevžu. 

Tekst in foto: Tatiana Golob

V imenu gasilcev iz Küerten Biesfielda iz Nemčije se je za uspešno 
sodelovanje zahvalil Stefan Cürten (levo).

V imenu Občine Nazarje je društveno priznanje za dolgoletno podporo 
sprejela županja Majda Podkrižnik.

Anton Blatnik (levo) je prejel kipec gasilca za več kot polstoletno 
angažiranje pri delu in vodenju društva.

Gasilsko odlikovanje plamenica I. stopnje sta na prapor PGD Gorica 
ob Dreti pripela predstavnik GZS Vinko Jalovec (levo) in predsednik 

zgornjesavinjske gasilske zveze Janko Žuntar. 
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POČITNIŠKE DELAVNICE V NAZARJAH

Rekreacija in urjenje ročnih 
spretnosti

Z uigrano ekipo animatorjev so v nazarski občini 
uspeli popestriti dopoldneve več kot dvajsetim 

otrokom. (Foto: Marija Šukalo)

Turistično društvo Nazarje je tudi letos, kot že 
vrsto let do sedaj, pripravilo počitniško druženje 
otrok nazarske občine. Potekalo je tretji teden 
v juliju in je bilo obarvano tako rekreacijsko kot 
ustvarjalno.

Kot je povedala predsednica društva in vod-
ja počitniških aktivnosti Vanja Hofbauer, so z ui-
grano ekipo animatorjev uspeli popestriti dopol-
dneve več kot dvajsetim otrokom iz različnih kra-
jev, saj so aktivnosti potekale po celi občini. Tako 
so en dan preživeli s taborniki na tabornem pro-
storu na Lazah, v Nazarjah so se rolali in obliko-
vali različne materiale, v Račneku v Šmartnem 
ob Dreti pa so se zabavali ob igrah z žogo. 

Za tovrstno obliko počitniškega druženja je v 
Nazarjah vsako leto približno enako zanimanje, 
spreminja pa se starostna struktura udeležen-
cev. Vse pogosteje se namreč za to obliko pre-
življanja prostega časa odločajo otroci nižjih ra-
zredov, medtem ko so otroci razredne stopnje že 
v vlogi »asistentov« pri izvedbi aktivnosti. 

Marija Šukalo

POČITNIŠKE DELAVNICE ŽUPNIJSKE KARITAS MOZIRJE

Učenju jezikov dodali kreativnost

Udeleženci delavnic so med drugim spoznavali tudi različne dišavnice in zelišča. 
(Foto: Marija Šukalo)

Z zaključno prireditvijo tretji petek v juliju so v 
Slomškovi dvorani v Mozirju sklenili ustvarjalne 
delavnice tamkajšnje Župnijske Karitas. Na pri-
reditvi so udeleženci skozi igro in petje predsta-
vili aktivnosti celega tedna, na priložnostni raz-
stavi pa so pokazali izdelke, ki so nastali v tem 
času. 

Skoraj trideset otrok se je pod vodstvom Andre-
je Gumzej in animatorjev učilo nemščine in angle-
ščine ter spoznavalo azijsko pisavo. Ročne spre-

tnosti so urili z vezenjem, kvačkanjem in izdela-
vo cofov ter papirnatih rož. Spoznali so tudi teh-
niko prepogibanja papirja origami ter različne di-
šavnice in zelišča. V pravljičarskem kotičku so se 
prepustili domišljiji in pripovedovanju zgodbic. Ob 
zaključku prireditve so si obiskovalci lahko ogle-
dali skrbno izdelane lesene igrače, papirnate ro-
že, kvačkane in vezene prtičke, odtisnjeno cvetje 
v glino in poslikane panjske končnice.

Marija Šukalo

OVČEREJSKO DRUŠTVO RADUHA

Pri jagnječjem 
golažu odločale 

nianse
V sredo, 23. julija, so lahko obiskovalci na tu-

ristični kmetiji Loger v Savini prisostvovali pred-
stavitvi ovčerejskega društva Raduha in poku-
šali jedi iz domače jagnjetine. Največ pozorno-
sti je seveda požel izbor za najboljši jagnječji 
golaž. 

Tri ekipe so ga pripravljale iz istih sesta-
vin, skrivnost uspeha pa je bila po besedah 
kuharjev v začimbah. Komisija v sestavi Ivan 
Sovinšek, Jože Hudej in Boštjan Rihter je ime-
la težko delo in kot je dejal Sovinšek, so vsi ku-
harji pripravili odličen golaž, odločale pa so 
nianse.

Najboljši golaž sta pripravila Rok Prušnik 
in Anica Brunet, na drugo mesto se je uvrstil 
golaž ovčerejskega društva, tretje mesto pa 
je zasedel golaž Nackovih pobov. O okusno-
sti vseh treh izdelkov največ pove to, da so bi-
le posode z golažem kmalu povsem prazne. 
Obiskovalci so imeli tudi možnost pokušine 
jagnječjih čevapčičev in klobas. Člani društva 
so imeli pred tem še delovni sestanek, druže-
nje pa je zanje pomembno tudi zaradi izme-
njave izkušenj.

Za popestritev dogajanja na kmetiji Loger je 
poskrbel Tadej Brgles, državni prvak v kiparjenju 
z motorno žago, ki se je lotil izdelave medveda. 
Kot pri tekmovanju v hitrostnem kiparjenju je za 
izdelavo medveda porabil uro časa.

Štefka Sem

Vsi kuharji so pripravili odličen golaž in posode 
so bile kmalu povsem prazne. 

(Foto: Štefka Sem)
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SKUPNOST ZA ZAVEST KRIŠNE V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Eko karavana pozivala k čiščenju zavesti

Karavana Skupnosti za zavest Krišne na poti skozi Rečico ob Savinji. (Foto: Slavica Tesovnik)

Karavana mirnih a veselih ljudi Skupnosti za 
zavest Krišne je pred kratkim zaključila svojo 
osemnajstdnevno potovanje, tradicionalen vsa-
koletni dogodek. Prvi del poti je karavano vodil 
od Ilirske Bistrice do Postojne, nakar so pot za-
črtali iz Gornjega Grada do Velenja. Njihov na-
men je ljudi spodbuditi k razmišljanju o, po nji-
hovem mnenju, pravih vzrokih okoljskih proble-
mov. Opozarjajo na problematiko vse hitrejše-
ga ritma življenja, pehanja za materialnimi do-
brinami, na vse večjo brezosebnost v odnosih, 
človeško otopelost in neobčutljivost do soljudi 
in narave.

Potujoče smo ogovorili na Rečici ob Savinji, 
kjer so se pri šoli ob petih popoldne ustavili, da 
bi se okrepčali z obrokom iz njihove kuhinje in se 
pripravili na prenočevanje. Blaž Mihelič, eden od 
udeležencev, je povedal, da je bila letošnja kara-
vana trinajsta po vrsti in da je sodelovalo kakšnih 
petdeset ljudi. Med njimi je bilo nekaj otrok s starši 
in tudi gostje iz Hrvaške, Češke in Danske. 

Po Miheličevih besedah so jih ljudje spreje-
mali odprtih rok in s presenečenjem, saj prina-

šajo dobro voljo. Med potjo pojejo sveta imena 
in eden izmed njih zaigra tudi na harmoniko. 
Oznanjajo univerzalno modrost ljubezni. In eko-
logija? Kljub čistilnim akcijam in okoljevarstveni 

zakonodaji nimamo čiste narave, ker ne očisti-
mo zavisti, pohlepa, poželenja … Ker so proti na-
silju, so vsi vegetarijanci. 

Slavica Tesovnik

PLANINSKO DRUŠTVO NAZARJE

Spoznavali zgodovino, kulturo in naravo 
Makedonije

Na vrhu Pelisterja, tretjega najvišjega makedonskega vrha, je planince pošteno napihalo. 
(Foto: Marijan Denša)

Planinsko društvo Nazarje je v začetku juli-
ja izvedlo desetdnevno planinsko potepanje po 
Makedoniji. Glavni cilj je bil vzpon na nekaj nje-
nih najbolj znanih in privlačnih dvatisočakov, 
hkrati pa spoznati zgodovino, kulturo in naravo 
te dežele in njenih prebivalcev.

KJER SO GORE V RESNICI PLANINE
V Makedoniji so gore v resnici planine, saj so vse 

do vrha porasle s travniki, ki so v zgodnjem pole-
tju cvetlična polja neizmernih dimenzij. Skalovja je 
malo. Značilnost makedonskih gora so tako teh-
nično relativno nezahtevni, vendar zelo dolgi in vro-
či pristopi. Vse poti so opravili pod vodstvom izku-
šenega lokalnega planinskega vodnika.

ZDRAVLJICA NA GOLEM KORABU
Že prvi dan po prihodu so se nazarski planin-

ci podali na Golemi (po naše Veliki) Korab, ki je 
najvišja gora Makedonije in hkrati Albanije, torej 
je mejna gora. Visok je 2.764 metrov in po višini 
za sto metrov zaostaja za Triglavom. V nekdanji 
Jugoslaviji je bil drugi najvišji vrh. 

Zelo dolg pristop po neizmernih travnatih pobo-
čjih, brez vsakršne sence, je zahteval svoj davek. 
Nekaj planincev je obstalo in se predčasno vrnilo 
na izhodišče. Večina, ki je zmogla na vrh, je po tra-
diciji društva na njem razvila slovensko zastavo, 
zapela Zdravljico in še nekaj planinskih pesmi. 

OVČJI PASTIR, KI GOVORI ANGLEŠKO
Medtem ko so se šli nazarski planinci turizem in 

rekreacijo, so nekateri na gori delali. Le nekaj deset 
metrov od vrha je albanski pastir, ki je odlično ob-
vladal angleščino, ob pomoči dveh veličastnih šar-
planincev pasel skoraj dvestoglavo čredo ovac. Po-
dobnih prizorov je bilo na poti kar nekaj. 

OBISK VSEH TREH NACIONALNIH PARKOV
Planinci so se povzpeli tudi na tretji najviš-

ji vrh Makedonije, Pelister (2.601 m), ki je v bi-
stvu najvišji vrh planine z imenom Baba. V po-
gorju Galičice, ki leži med Ohridskim in Pre-
spanskim jezerom, so se povzpeli na njen naj-

višji vrh z imenom Magara (2.200 m). 
Obisk teh gora je pomenil tudi obisk vseh treh 

nacionalnih parkov v Makedoniji. Dva vzpona 
sta bila v kategoriji manj kot dva tisoč metrov. V 
»športnih dneh«, namenjenih regeneraciji in re-
laksaciji, so si ogledali številne zgodovinske, kul-
turne in naravne znamenitosti, ki jih je Makedo-
nija polna. Vso pot so jih spremljali dobra volja, 
smeh, pesem in za pohode primerno vreme.

Več fotografij na www.savinjske.com. 
Marijan Denša
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12. FLOSFEST NA LJUBNEM OB SAVINJI

Siddharta in ostali 
nastopajoči navdušili 
množico obiskovalcev

Obiskovalci Flosfesta so oba večera pripravili noro vzdušje. 
(Foto: Marko Sampl)

Zadnji vikend v juliju je prireditve-
ni prostor v Vrbju na Ljubnem ob 
Savinji utripal v ritmih 12. Flosfesta. 
Odmevno zabavno prireditev orga-
nizira Klub zgornjesavinjskih štu-
dentov, kateremu je letos uspelo 
v dveh večerih privabiti 3.500 obi-
skovalcev, ki so uživali ob igranju 
eminentnih glasbenih izvajalcev. 
Med slednjimi je bilo najbolj zvene-
če ime Siddharta.

Poleg Siddharte, ki je najbolj 
navdušila obiskovalce, so na Flos-
festu »zažigali« Zablujena genera-
cija, Mambo Kings, Jackson, Dej 
še'n litro ter DJ Roll in DJ RKKPCol-
lab. Organizatorji so letos poskrbeli 
za brezplačno kampiranje v Vrbju, 
kar se je izkazalo za zelo dobrodo-

šlo, saj je veliko mladih izkoristilo to 
priložnost in sobotni dan preživelo 
v Vrbju ob spremljanju nogometa 
na milnici.

Predsednik Kluba zgornjesa-
vinjskih študentov Simon Koštrun 
je dvodnevno dogajanje na Flos-
festu opisal kot fenomenalno in se 
zahvalil za odlično opravljeno delo 
ekipi kluba, ki je dogodek izpeljala, 
strežnemu osebju in nenazadnje 
sponzorjem, ki so vse skupaj omo-
gočili. Zahvala gre s strani Koštru-
na tudi obiskovalcem, ki so oba ve-
čera pripravili, po njegovih bese-
dah, noro vzdušje. 

Več fotografij s Flosfesta na 
www.savinjske.com. 

Štefka Sem

NOGOMET NA MILNICI NA LJUBNEM OB SAVINJI

Zmagovalni ekipi ŠD 
Gornji Grad in Dačo bife

Kar je atraktivno za gledalce, je marsikdaj boleče za nogometaše. 
(Foto: Štefka Sem)

Klub zgornjesavinjskih študen-
tov je v soboto, 26. julija, v sklo-
pu Flosfesta organiziral nogome-
tni turnir na milnici, na katerem 
se je pomerilo devet moških in šti-
ri ženske ekipe. V ženski konku-
renci se je najbolje odrezala eki-

pa Dačo bife, sledili sta ekipi Tu-
tifruti in Blk'muakre, v moški kon-
kurenci pa je bila nepremagljiva 
ekipa ŠD Gornji Grad, drugo me-
sto so osvojili Katakombe in tretje 
Waterproof.

Štefka Sem
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14. NOGOMETNI TURNIR IPAVEC–GREGORC

Zmagovalni 
pokal ostal v 

Solčavi 
Športno društvo Solčava je pripravilo tradicio-

nalni 14. memorialni turnir Ipavec-Gregorc v ma-
lem nogometu v spomin na pokojna prijatelja in 
športnika, ki sta jih mnogo prezgodaj zapustila. 
Na igrišču v Solčavi se je zadnji petek v juliju po-
merilo dvanajst ekip, ki so bile razporejene v štiri 
tekmovalne skupine. 

Finalno srečanje je bilo izredno razburljivo, 
saj je ekipa Vamos Suše v prvem polčasu po-
vedla s 3:0, vendar so v drugem polčasu igral-
ci Anzi bara uspeli rezultat izenačiti. Na koncu 
so o zmagovalcu odločali prosti streli, kjer so bi-
li domačini uspešnejši in so si tako priborili zma-
go na turnirju.

Tudi tekma za tretje mesto, kjer sta se pome-
rili ekipi Lepe Njive in Gostilne Pri Kumru z Ljub-
nega ob Savinji, se je končala z izvajanjem ka-
zenskih strelov. Boljši so bili Ljubenci, ki so tako 
osvojili končno tretje mesto.

Marija Šukalo

SVETOVNO PRVENSTVO STRELCEV INVALIDOV

Tiršku dve medalji in 
paraolimpijska kvota za Rio

Franček Gorazd Tiršek je še enkrat več 
dokazal svoj razkošni strelski talent. 

(Fotodokumentacija Zveze za šport 
invalidov Slovenije)

Najuspešnejši slovenski strelec invalid Fran-
ček Gorazd Tiršek se je s svetovnega prvenstva 
iz nemškega Suhla vrnil s srebrno in bronasto 
medaljo, zagotovljeno pa ima tudi že kvalifika-
cijsko kvoto, ki ga vodi na paraolimpijske igre v 
Brazilijo.

Gornjegrajčan je še enkrat več dokazal svoj 
razkošni strelski talent in v konkurenci trenutno 
vseh najboljših strelcev invalidov na svetu kar 
dvakrat stopil na zmagovalne stopničke. Prvič 
mu je to uspelo na ekipni tekmi, ko je skupaj z re-
prezentančnima kolegoma Veselko Pevec in Da-
mjanom Pavlinom zaostal le za Korejci, drugič 
pa na tekmi padajočih tarč, ko je osvojil bron. Tu-
di v disciplini R4 je streljal vrhunsko, se v finale 
prebil z novim osebnim rekordom, končno šesto 
mesto pa sicer ni bilo dovolj za medaljo, bilo pa 
je dovolj za zelo želeno paraolimpijsko kvoto.

Nad nastopi svojih varovancev je bila nav-
dušena tudi glavna trenerka Polona Sladič: 
»To svetovno prvenstvo, največje strelsko tek-
movanje doslej, ocenjujem za Slovenijo kot ze-
lo uspešno. Z naslovom svetovnih podprvakov 
smo dosegli naš največji ekipni uspeh, veseli-
jo seveda tudi medalje Tirška in Pevčeve v ka-
tegoriji SH2, neizmerno pa smo veseli njunih 
kvot za paraolimpijske igre, za Rio 2016, saj 
to pomeni, da bo imela Slovenija v Braziliji naj-
manj dva strelca. Končno število bo odvisno od 
osvojenih kvot na preostalih treh svetovnih po-
kalih prihodnje leto. 

Posamično nam je uspela le Tirškova uvrstitev 
v finale, ampak glede na to, da smo zaradi finanč-
ne situacije lahko šli letos samo na eno veliko tek-
movanje, je to res velik uspeh. Naši tekmovalci so 
streljali svoje osebne rekorde ali blizu njih, kar po-
trjuje, da dobro in kvalitetno delamo, vsekakor pa 
smo tudi ugotovili, kje še imamo rezerve.«

Franjo Pukart

4. POHOD PRIJATELJSTVA

Tokrat z Ljubnega ob Savinji v Radmirje 

Tudi 4. pohod prijateljstva je glede na razpoloženje udeležencev povsem upravičil svoje ime. 
(Foto: LG)

Savinjsko gozdarsko društvo je tudi letos or-
ganiziralo tradicionalni pohod prijateljstva, to-
krat z Ljubnega ob Savinji v Radmirje. Pohoda, 
ki poteka v okviru prireditev ob Flosarskem balu, 
se je letos udeležilo preko 60 pohodnikov iz raz-
ličnih krajev Zgornje Savinjske doline.

Pohodnike je pred občinsko stavbo v imenu 
organizatorja pozdravil Lojze Gluk in jim pred-
stavil pot ter namen pohoda, to pa je promoci-
ja uporabe sprehajalnih poti, povezovanje, prija-
teljstvo in medgeneracijsko druženje. Pot je po-
hodnike vodila za Ljubnico preko novega Paže-
tovega mostu proti kmetiji Mlaker, kjer imata la-
stnika urejen zeliščni vrt, v bližini pa raste redka 
drevesna vrsta skorš.

Pohod so nadaljevali do turistične kmetije 
Gril in nato le še navzdol do kmetije Juvaničnik 
v Juvanju. Tam so se v prijetni senci ohladili in 
ob gostoljubnosti domačih pošteno okrepčali. 
Iz Juvanja so se pohodniki odpravili do špor-
tnega parka v Radmirju, kjer so nadaljevali dru-
ženje ob golažu. 

Planirana pot se je zaradi prijetne družbe in 
daljših postankov precej zavlekla. Na koncu 
naj bi člani kulturnega društva Radmirje izvedli 

etnografsko zabavne igre, a je bilo število prija-
vljenih ekip preskromno, zato iger niso izvedli.

Štefka Sem

Če mi spodleti, nisem poraženec - uspel 
sem, ker sem poskušal. 
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Gornjegrajska občina in župan na prepihu

V preteklih številkah Savinjskih 
novic je bilo od konkretnih piscev 
zaslediti negodovanje nad gornje-
grajskim županom in razočaranje 
nad  gornjegrajsko občino. Verja-
mem in tudi vem, da je gornjegraj-
ski župan kot prvo le človek, kot 
ostali občani, tudi ne nezmotljiv. 
Sem le oseba, ki kdaj kaj zmore in 
tudi kdaj kaj ne zmore.

Nisem vajen prati perila v ča-
sopisih in odgovarjati na mnenja, 
do katerega ima tudi vsak svo-
jo pravico, tako predsednik PGD 
Nova Štifta kot Mavrič Janez. 
Vseeno pa bi od piscev pričako-

val več objektivnosti, poštenega 
interpretiranja, ker sem mnenja,  
da je med vsakim črnim tudi ne-
kaj belega. Nemalokrat je pri po-
gledih ljudi, ki se odločijo za ta-
kšno pisanje, pomemben le tre-
nutni moment, brez ostalih okoli-
ščin, ki pa so bile od stranke, na 
katero se prenaša celotno breme 
slabega, ne pove pa se tudi tisto 
pozitivno, ki pa je tudi prisotno. In 
prav je da je širša javnost tudi o 
tem seznanjena.

Občina Gornji Grad preko 
70.000,00 evrov finančnih sred-
stev namenja za delovanje  dru-

štev, za izvajanje njihovih progra-
mov in projektov, med drugimi tu-
di za ohranjanje kulturne dediščine 
in plačilo najemnine Nadškofiji Lju-
bljana za muzejske zbirke v objek-
tih Štekl in v delu Graščine.

To zame ni nič spornega. Ven-
dar tudi, ko se meče slaba luč in 
podaja kritika, je pomembno po-
vedati tudi tisto, kar je dobro. Zelo 
redki so tisti izvajalci programov 
in projektov, ki si upajo na glas 
povedati, da je bil njihov program 
ali projekt izveden tudi s pomočjo 
sredstev občinskega proračuna. 

Želim si in pošteno bi bilo, da pi-

sci predstavijo resnično in dejan-
sko stanje celotne zgodbe, ne pa 
samo to, kar jim določen trenutek 
ne odgovarja.

Dobro se zavedam truda vsa-
kega posameznika in lokalne sku-
pnosti, ki je potreben,  da se dolo-
čena zadeva lahko zgodi. Ampak 
če bomo hoteli narediti nekaj do-
brega za skupno dobro, nas obča-
nov in ljudi, ki do nas prihajajo, na 
takšen način ne bo šlo. 

Hvala vsem za pomoč in  sode-
lovanje.

Stanko Ogradi,
župan občine Gornji Grad

Zgornjesavinjski teniški klub 
vabi otroke in 

odrasle 
na

 

ZAČETNE IN NADALJEVALNE 
TEČAJE TENISA.

Tečaji bodo potekali 
med 4. in 8. 8. 2014 

na različnih lokacijah 
po Zgornji Savinjski dolini, 

odvisno od prijav.
Prijave na: 

051 610 606 
Tomaž Žerovnik.

GORNJI GRAD

Pomerili so se lovci in 
strelci

Člani Strelskega kluba Meni-
na in lovci Lovske družine Gornji 
Grad so se na pobudo Petra Krajn-
ca na strelišču v Zagradišču v Gor-
njem Gradu pomerili v streljanju z 
malokalibrsko puško z optiko. Na 

50 metrov so streljali na bežečega 
merjasca.  Najboljši rezultat je do-
segel Jernej Prodnik (85 krogov), 
sledila sta mu Janez Mikek (77) in 
Aleksander Ošep (73). 

Štefka Sem

ŠPORTNO DRUŠTVO MLADOST REČICA OB SAVINJI

Gornjegrajci zmagovalci 
memoriala, Fricelj team 

najboljši na mivki

Dvanajst ekip je na nogometnem igrišču pokazalo obilo športnega znanja. 
(Foto: Marija Šukalo)

Rečiško športno društvo Mla-
dost je tudi letos organiziralo tra-
dicionalni Likarjev memorial v 
malem nogometu in turnir v od-
bojki na mivki. Dvanajst moških 
ekip na nogometnem igrišču in 
prav toliko mešanih na mivki je 
pokazalo obilo športnega zna-
nja, najboljši pa so bili na kon-
cu nagrajeni s pokali in denarni-
mi nagradami. 

Veliki finale nogometnega turnir-
ja je bil tokrat odločen po izvajanju 
dodatnih kazenskih strelov, na isti 
način pa se je že prej končal tudi 
mali finale, kar govori o hudi kon-

kurenci in izenačenosti ekip. Na 
koncu so se prvega mesta veselili 
igralci ŠD Gornji Grad, drugo je pri-
padlo ekipi Tesarstva Slemenšek iz 
Mozirja, s tretjim mestom pa se je 
morala zadovoljiti ekipa ŠD Radu-
ha Luče.

Obilo zanimivih akcij smo spre-
mljali tudi na razgreti mivki. Tu je 
bila nepremagljiva mešana ekipa 
Fricelj team iz Varpolj, kateri sta 
se na koncu na zmagovalnem od-
ru pridružili trojki Kranjc team in 
Pingvini.

Franjo Pukart
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Pisma bralcev

Ko se ne da več molčati
Povsem jasno mi je, da se v Gor-

njem Gradu pravzaprav ničemur 
več ne bi smel čuditi. A se mi to ven-
darle dogaja. Kajti ko vidim nekaj, 
kar se mi zdi popolnoma skrega-
no s pametjo, nekaj, česar v življe-
nju še sploh nisem videl (kdor za-
dnja dva meseca ni bil pri nas, tudi 
ne), samo (ob)strmim in se čudim, 
čudim. Je res, kar vidim? Če ne sa-
njam, in bo ta članek objavljen v SN, 
je sigurno res.

Kot ste nekrajani lahko izvedeli iz 
SN, če ne drugače, smo v Gornjem 
Gradu nedavno prišli do sorazmer-
no precejšnih na novo ali celo prvič 
asfaltiranih površin. Dela so bila zah-
tevna, predvsem zaradi tistih pod ce-
sto, in samo upam lahko, da po več-
kratnem prekopavanju izvajalci niso 
pozabili na kakšen kabel. Ob dežju 
se je izkazalo, da vsi nagibi cestišč 
in muld ustrezajo. Skratka, na izved-
bo nimam pripomb. Moti me le, ker 
je povsod le asfalt, nikakršnega tla-
kovanja. Po svetu kaj takega ne vi-
dim, ker tam pač odločajo ljudje, ki 
se na to (in še na kaj drugega) spo-
znajo. Kakšna sreča, da je svetni-
kom uspelo doseči, da so vsaj v pre-
delu proti katedrali granitni robniki. 
Bližino katedrale bo treba vendarle 
bolj s posluhom in strokovno uredi-
ti. Tudi zamenjati obstoječe beton-
ske tlakovce na rondoju. Zahtevno 
delo torej, ki bo zahtevalo ljudi, kakr-
šnih, bojim se, v Gornjem Gradu ne 
premoremo. Ne bojim pa se, da bi la-
stnik, ki ni občina, ne dobil evropskih 
sredstev za ureditev celotne okoli-
ce katedrale, ker le-ta pač ni kakšna 
manj pomembna cerkvica. Finanč-
no bi seveda sodelovala občina.

Cestarji so torej naredili vse, kar 
je glede na načrte bilo potrebno. Na-
vozili so tudi prst na zelenice ter jo z 
bagrom zelo na hitro in, jasno, tudi 
zelo slabo poravnali. Toliko bolj, ker 
prst, razen ob novih parkiriščih v No-
vem naselju, kjer je ostala od prej, ni-
ti ni vredna tega imena. Je namreč 
ilovica. Kvalitetna prst z nekdanjega 
otroškega igrišča, ki je bila tam od-
večna, je žal »romala« drugam, kjer 
so jo očitno bolj rabili. Za park naj bi 
bilo vse dobro. Kako je v resnici, je 
dobro vidno. Vsaj na površini bi mo-
rala biti kolikor toliko uporabna prst. 
Žalostno in obenem smešno je, da 
so cestarji takšne neporavnane po-
vršine posejali s travnim semenom, 
ki ga niso niti zagrebli (grabelj sploh 
niso uporabljali) niti niso izločili ka-
menja. Zato si ni težko predstavljati, 
kako to izgleda. 

Tudi ko so 20. 6. pri kulturnem do-

mu na »urejeno« zelenico, v okviru 
tedna ljubiteljske kulture, posadili ja-
blano, se ni, več kot očitno, prav ni-
komur zdelo vredno (morda bi bilo 
nečastno, kaj vem) prinesti grablje 
in poravnati tisti zares majhen ko-
šček zelenice okrog nje. Posaditvi ni-
sem prisotvoval, vendar lahko pred-
videvam, da ni bilo zraven nobene-
ga podeželana, ampak le mešča-
ni, ki najbrž grabelj ne poznajo. Ko 
bi imeli vsaj »avgnmas«, bi poklica-
li komunalo. Ne komunalce, delav-
ce, ki pač ne odločajo o tem, kaj bo-
do delali. 16. 7. so se komunalci si-
cer lotili bodočih zelenic (ne tudi ob 
jablani), vendar na povsem zgrešen 
način. Vsekakor tako, kot jim je bilo 
naročeno. Površine, bodoče zeleni-
ce so prekrili s s kosilnico pokoše-
no travo. Tako seme resda bolje ka-
li, in tudi ptiči ga ne najdejo. Vendar 
- saj nismo menda od včeraj - je to 
v tem primeru popolnoma zgrešeno 
delo. Zemljišča na vseh lokacijah bi 
bilo treba, ne glede na to, da je bila 
trava že posejana, najprej z grablja-
mi lepo, ne površno poravnati, z va-
ljem potlačiti, in potem travo pač še 
enkrat posejati. Žal ni drugega nači-
na. Prepričan sem, da bi tako storil 
vsak, še tako »butast« človek, ki bi si 
na novo urejal travne površine. Ne le, 
da bi jih pozneje lažje kosil, tudi nji-
hov videz bi mu ne bil v sramoto. 

Do nedavna si ne bi znal pred-
stavljati, da bi kdo utegnil razmišlja-
ti, sploh pa delovati drugače. A, kot 
že rečeno, v Gornjem Gradu je mo-
žno prav vse, česar svet še ni videl. 
Več kot jasno je, vsaj meni, da med 
»oblastniki« ni nikogar, ki bi mu Gor-
nji Grad kaj pomenil, »fučka« se jim 
zanj. Zato se jim niti ne zdi vredno 
naprezati. Po svoje imajo tudi prav. 
Njihove (dobre) plače niso odvisne 
od učinkov. 

Kaj bi napisal za zaključek? Če bi 
se to zgodilo v firmi, ki bi jo, recimo, 
vodil, bi vsi (ne)odgovorni že nasle-
dnjega dne lahko ostali doma. Ker 
gre za moj rojstni kraj, ki mi pome-
ni še veliko več, pozivam sokrajane 
in soobčane, da tudi sami razmisli-
te, če morda, tako kot je, le ni čisto v 
redu. Če nas bo več takih, ki si bomo 
upali kaj »ziniti«, bo tudi v naši obči-
ni kaj kmalu lahko lepše, bolj prija-
zno za oči. Verjemite mi, ko hodim 
po svetu, imam oči vedno s seboj, in 
ničesar mi ne uide. Zato, ne bojte se, 
vem, kaj pišem.

Janez Mavrič 
 Attemsov trg 8

  Gornji Grad

Pripombe na intervju z županjo Majdo Podkrižnik
Savinjske novice so 18. julija 

2014 objavile intervju z nazarsko 
županjo Majdo Podkrižnik. V njem 
govori tudi o preskrbi s toplotno 
energijo v Nazarjah in med dru-
gim pove: »Dokler je občina plače-
vala izgube iz naslova toplovoda, 
je bilo vse v redu, ko pa smo rekli, 
da tega ne zmoremo več tudi za-
voljo drugih občanov, ki toplovoda 
nimajo, so se pojavili odzivi, kakr-
šni so bili.«

Bralcem Savinjskih novic se v na-
zarski civilni iniciativi čutimo dolžni 
pojasniti naslednje zadeve. Izgube 
nismo povzročali stanovalci v več-
stanovanjskih stavbah oziroma blo-
kih, kakor bi lahko kdo razumel žu-
panjo, ko govori o občanih, ampak 
smo glede na ogrevano kvadraturo 
plačevali celo več kot tisti, ki so se 
ogrevali preko toplovoda v hišah. Iz-
gube so po našem vedenju nastaja-
le zaradi neustreznega obračunava-
nja porabe toplotne energije na lini-
jah med dobaviteljem in predvsem 
najbolj oddaljenimi odjemalci (tudi 
industrija). 

Na sistem toplovodnega ogre-
vanja so priključeni tudi osnovna in 
glasbena šola, vrtec, zdravstvena 
postaja, kulturni dom, občina … Torej 
občina nikakor ni pokrivala izgub sa-
mo za krajane Nazarij, pač pa za ko-
ristnike uslug toplovoda celo iz dru-
gih občin in tudi za industrijo, ki ji pri-
naša denar.

Občina ni nikdar pokrivala naših 
računov ogrevanja, da ne bi ostali 
občani mislili, da smo bili kdaj na 
boljšem od njih. Lahko pa občina 
pripomore k boljšemu gospodar-
jenju s toplovodom, kar se lahko 
zgodi le, če bo na njem vsako leto 
več priključenih odjemalcev. Zara-
di večje najemnine toplovodnega 
sistema se to prav gotovo ne bo 
zgodilo. Glede znižanja cen ener-
gentov, bi od Energetike Nazarje 
kvečjemu pričakovali nižje cene 
ogrevanja.

Tako visoka najemnina, ki jo lah-
ko plačuje Energetika občini, samo 
zato, ker so dvignili fiksni del cene 
ogrevanja, je nepotrebna. Pravza-
prav je potrebna zato, ker je poslo-
vanje občine in občinskega sveta 
neustrezno. Županja pravi, da ob-
čina ni zmogla več plačevati izgu-
be tudi zavoljo drugih občanov, 
a hkrati bi občinski svet celo lah-
ko potrdil plan investicij v toplotne 
podpostaje v blokih. Lahko da bi 
sprejeli plan, zaradi katerega bi bil 
vsaj za dve leti pobran ves denar iz 
najemnine, če tega ne bi prepreči-

li predstavniki lastnikov stanovanj 
v blokih oziroma civilna iniciativa 
in svetnike pravočasno obvestili o 
škodni nameri.

V investicijo podpostaj v blo-
kih v Nazarjah so šli lastniki sta-
novanj sami, in to za več kot tretji-
no skupne cene manj, kot so jo ime-
li v planu na mizi na seji občinske-
ga sveta! Zatorej tako visoka naje-
mnina ni potrebna, lahko se zniža 
fiksni del cene ogrevanja in posle-
dično se lahko pridobi več odjemal-
cev toplotne energije. Če tako viso-
ka najemnina, ki bi jo občinski svet 
namenil za investicijo v podpostaje, 
ostane, potem smo v blokih upravi-
čeni do znižanja za toliko, kolikor 
smo sami vložili v sistem toplotne-
ga ogrevanja namesto občine, ki 
itak večino denarja za te namene 
dobiva od gospodinjstev v blokih.

V ekološke in varčevalne namene 
v blokih že leta investiramo v obnovo 
lastnih ogrevalnih sistemov, streh, 
fasad, oken … Sistem toplovodne-
ga ogrevanja v Nazarjah se nam zdi 
ekološki in bi ga seveda ob primer-
nih cenah radi obdržali. 

Da občinski svet v Nazarjah 
sprejme praktično vse, kar se mu 
prinese na pladenj, tudi v škodo ob-
čanov, je tudi pokazatelj sprejetje 
plana Komunale Mozirje glede pro-
jekta Letošč. Kako nespametno de-
lujejo občinski in državni sistemi, je 
videti po tem, da sprejemajo plane 
gospodarskih družb in javnih pod-
jetij zgolj na zaupanje. Ali kakor je 
rekla županja Majda Podkrižnik na 
zboru krajanov, ki smo ga lani zah-
tevali v civilni iniciativi: »Saj nismo 
na tržnici!« Pa bi morali biti, saj bi 
potem lahko znižali cene za investi-
cije podjetij, ki terjajo denar od ob-
čin, mogoče celo za tretjino, kot je 
to uspelo nam brez občine in toza-
devnih podjetij.

Nekatere druge občine po državi 
in v naši dolini so dale za omrežnino 
za vodovni sistem subvencije, gor-
njegrajska celo 65-odstotkov! Naj-
bogatejša občina v Zgornji Savinj-
ski dolini pa ostaja za svoje občane 
hkrati tudi najdražja. Vsi se radi skli-
cujejo na zakone, da bi pa upošteva-
li stališča ljudi in dali pobude za nji-
hove spremembe, jim ne pride na 
misel. In tako gre nekonkurenčnost 
države in slabljenje občinskih in dr-
žavnega proračuna svojo pot na-
prej.

Pejo Burić, predstavnik nazarske 
civilne iniciative 

Zadrečka cesta 31, Nazarje
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

• VLOM NA SEJMIŠČU
Mozirje: 21. julija so bili policisti obveščeni, da je neznani storilec vlo-

mil v objekt na sejmišču v Mozirju. Vlomljeno je bilo skozi okno, iz notra-
njosti pa je izginil denar in žgana pijača.

• TATVINA KMETIJSKEGA STROJA
Radmirje: 25. julija je bil dežurni policist obveščen, da je neznani sto-

rilec v Radmirju ukradel obračalnik znamke SIP. Lastnik je oškodovan 
za okoli tisoč evrov. 

• VLOM V CVETLIČARNO
Nazarje: V noči na 26. julij je neznanec na Dobletinski ulici v Nazar-

jah vlomil v cvetličarno. V notranjost je vstopil skozi okno, odnesel pa 
je menjalni denar.

• VINJEN NADLEGOVAL GOSTE
Ljubno ob Savinji: 26. julija so bili policisti obveščeni, da v hotelu Pla-

ninka na Ljubnem ob Savinji moški krši javni red in mir. Bil je v vinjenem 
stanju in je nadlegoval goste lokala. Policisti, ki so prišli na kraj dogod-
ka, so mu izdali plačilni nalog.

MIZARSTVO KOVAČ LJUBIJA

Požar uničil vitalni del tovarne, škoda presega pol 
milijona evrov 

Kljub hitremu odzivu gasilcev je nastala ogromna gmotna škoda. (Foto: Janja Kovač)

V soboto nekaj po 16. uri je zagorelo v tovar-
ni Mizarstva Kovač v Ljubiji. Kljub hitremu odzivu 
najbližjih gasilskih enot je v dobre pol ure zgorel 
ostrešni del proizvodnih prostorov, ki je ključnega 
pomena za tehnološki proces izdelave lesnih iz-
delkov. Nato se je požar razširil na žagalnico, sor-
tirnico in delavnico strojnega lepljenja, z množič-
nim odzivom gasilskih enot z različno gasilsko 
opremo in učinkovitim vodenjem požarne inter-
vencije s strani PGD Mozirje pa je bil požar nato 
vendarle lokaliziran.

Tako je bila zaščitena sodobna strojna opre-
ma, žal pa je ogenj uničil več strojev, strojne in ele-
ktrične instalacije, strojno in elektro delavnico ter 
večje zaloge suhega lesa. Po besedah očividcev 
je požar zanetila strela, ki je udarila med nevihto. 

HITRA GASILSKA INTERVENCIJA 
Na požarišče je po alarmu v kratkem času 

prihitelo 25 intervencijskih vozil iz več kot dese-
tih gasilskih društev, med njimi poveljujoče PGD 
Mozirje ter na vpoklic poveljstva intervencije po-
klicno gasilsko jedro PGD Velenje z najdaljšo 
raztezno lestvijo. 

Gašenje je trajalo več ur, dokončno pa so po-
žar povsem lokalizirali in pogasili šele v nedeljo 
zgodaj zjutraj. Pri gašenju so bile za gasilce do-
brodošle izkušnje s požarne vaje pred štirimi le-
ti prav v Mizarstvu Kovač. V podjetju so imeli za-
četni industrijski požar že pred desetletjem, ko 
se je vnelo v proizvodnem delu zaradi posledic 
mehanske okvare. 
SOSEDSKA POMOČ TUDI TOKRAT NI ZATAJILA

Pri gašenju in reševanju so pomagali tudi bli-
žnji sokrajani, sorodniki in sodelavci Mizarstva 

Kovač. Zlata vredna pomoč je bila potrebna že v 
nedeljo in nato še več dni za tem, saj je bilo po-
trebno tudi ročno odstranjevanje. Nekateri dobri 
ljudje so se najbrž spomnili, da so »Butejevi« po-
magali že mnogim, tudi gasilcem, Miha Kovač 
pa je za dobra dela pred leti prejel visoko prizna-
nje Občine Mozirje.

VELIKA GMOTNA ŠKODA
Požarišče so si ogledali tudi policisti, v akciji ga-

šenja in reševanja pa je sodelovalo več kot sto ga-
silcev. Pri intervenciji in odstranjevanju pogoriščnih 
ostankov se na srečo ni poškodoval nihče. Uniče-
na je 600 kvadratnih metrov velika proizvodna ha-
la, posredno pa še objekti na površini okrog 500 
kvadratnih metrov okrog jedra požarišča. 

Sprva ocenjena škoda pol milijona evrov je 
po besedah Mihe Kovača in nekaterih strokov-
njakov prenizka in bo narasla tja do 700 tisoč 
evrov, izpad proizvodnje pa bo ta znesek še bi-
stveno povečal. Zgradba s strojno opremo in za-
logami lesa je bila zavarovana, žal pa ne poslov-
ni riziko pogodbenih naročil.

Del kolektiva od 35 redno zaposlenih bo še ne-
kaj dni pomagal pri sanaciji pogorišča, nekate-
ri bodo koristili letni dopust, vzdrževalci pa bodo 
poskušali kar najhitreje vzpostaviti stanje za na-
daljevanje tistega dela proizvodnje, ki je požar ni 
prizadel. Tako načrtujejo, da bi proizvodnja lahko 
stekla po dobrem mesecu dni obnove.

Jože Miklavc

• KER SE NI UMIRIL, SO GA PRIDRŽALI
Ljubno ob Savinji: 26. julija je prišlo do kršenja javnega reda in mi-

ru na prireditvenem prostoru na Ljubnem ob Savinji. Policisti so na kra-
ju dogodka kršitelju zaradi nedostojnega vedenja do varnostnikov izda-
li plačilni nalog. A čez približno pol ure je isti kršitelj ponovno prišel na 
prireditev in znova začel kršiti javni red in mir, zato so policisti še enkrat 
intervenirali in ker se kršitelj ni pomiril, mu je bilo odrejeno pridržanje do 
streznitve ter izdan plačilni nalog.

• STRELA ZANETILA POŽAR
Ljubija: 26. julija okoli 16.30 je prišlo do požara v podjetju Mizarstvo 

Kovač v Ljubiji. Požar, ki se je razširil na ostrešje centralne delavnice, so 
lokalizirali in na koncu pogasili gasilci prostovoljnih gasilskih društev 
Mozirje, Šmartno ob Paki, Nazarje, Letuš, Braslovče, Šoštanj mesto, Go-
rica, Šmartno ob Dreti, Pobrežje, Grušovlje, Okonina in gasilci poklic-
ne gasilske enote Velenje. Kljub intervenciji gasilcev je v požaru zgorelo 
več strojev za obdelavo lesa in del zaloge suhega lesa. Škoda, ki je na-
stala, znaša po prvih ocenah okoli 500 tisoč evrov, požar pa naj bi na-
stal zaradi udara strele. 
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Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

Dolenjski in savinjski gozdovi 
bodo še vedno šumeli,
a tvoja pesem 
je za vedno utihnila.

ZAHVALA
 

ob izgubi dragega moža, očeta, dedija

Jožeta PRUŠKA 
iz Mozirja 

19.2.1934 – 11.7.2014

Najlepša hvala vsem za darovano cvetje in sveče ter vse bodrilne 
besede.

Iskrena hvala govorniku Antonu Veneku, sosedom, pevcem, po-
grebcem, vsem praporščakom, zdravstvenemu osebju in zdravnikom: 
dr. Steinerjevi, dr. Fürstovi in dr. Leskovšku. 

Posebna hvala pa velja vsem prijateljem, ki so ga v hudi bolezni 
hrabrili in popestrili marsikatero dolgo uro brezizhodnosti.

Pogrešali te bomo vsi, ki smo te imeli radi.

Čeprav tvoj glas se več ne sliši,
beseda tvoja v nas živi,
povsod te slišimo mi vsi,
med nami si.

ZAHVALA

Veronika VIDMAR
roj. Finkšt

31.12.1941 – 20.7.2014 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
sošolcem in vsem drugim, ki ste jo pospremili njeni zadnji poti. Hva-
la za izrečeno sožalje, svete maše, sveče in darovano cvetje. Posebna 
hvala gospodoma župnije Rečica ob Savinji, pevcem pogrebne službe 
Morana in osebju doma starejših sv. Jožef Celje.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala.

Žalujoči vsi njeni

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti,
in sedla bo na rožna tla
in jokala, ker te ni.

ZAHVALA

    

Marija PANČUR

Zahvaljujemo se g. Karlu Geržanu za opravljen obred, govornici Va-
leriji Robnik, praporščakom, pogrebni službi Morana in pevcem kvar-
teta bratov Krt iz Stranj.

Domači

• PREPREČITEV URADNEGA DEJANJA URADNI OSEBI
Ljubno ob Savinji: 27. julija v jutranjih urah, ko so policisti opravljali 

naloge v bližini prireditvenega prostora, so opazili skupino oseb, med 
katerimi je prišlo do spora. Policisti so skupino pomirili in osebe na-
potili domov, nakar sta dve osebi odšli do službenega vozila policije 
in poskušali vstopiti vanj. Policisti so jima dejanje preprečili, med po-
stopkom ugotavljanja identitete pa sta se osebi uprli ukazom polici-
stov. Slednji so zato morali uporabiti prisilna sredstva. Zaradi suma 
storitve kaznivega dejanja preprečitve uradnega dejanja ali mašče-
vanja uradni osebi jima je bila odvzeta prostost. Ena od oseb je nato 
razgrajala še na policijski postaji, zato so zoper njo odredili pridrža-
nje do streznitve, prav tako je bil izdan plačilni nalog. Zoper oba krši-
telja bodo podali kazensko ovadbo na pristojno tožilstvo.

• ODKRITI STORILCI VLOMOV V OBJEKTE
Policisti so minuli teden z zbiranjem obvestil in po opravljenih hi-

šnih preiskavah odkrili storilce več vlomov v objekte na območju Mo-
zirskega gaja. V hišnih preiskavah so bili ukradeni predmeti zaseže-
ni. Zoper štiri storilce bo podana kazenska ovadba, kakor tudi zoper 
kupca ukradenih predmetov.
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(Foto: 
MŠ)

Za razvedrilo

(Foto: ŠS)

KROGLA IN MEDALJA (VČASIH) ZADENETA TUDI PRAVE
Ko so v finišu nedavnega mednarodnega srečanja oldtimerjev na 

Ljubnem delili pokale in priznanja, je vse foto-dokumentiral naš ko-
lega Franjo Atelšek (desno). Ko se je na koncu žirija (na posnetku) 
odločila, da si je, še zlasti za postavitev Puhove razstave, priznanje 
zaslužil tudi Franjo, ga je najbolj skrbelo, kdo bo slikal. No, pa se je 
tudi to zgodilo.

KAKO LIKI LETIJO NA SLIKARSKA PLATNA
Ob odprtju pregledne razstave slikarskih del in lesenih plastik ob 

njegovem jubileju šestih križev je bil Goran Horvat (desno) dostojan-
stveno zadržan, poslušal je kritiko (beri: komplimente) dr. Milčka Ko-
melja in prejemal številne čestitke. Ko pa je protokol pojenjal, se je 
umetnik le sprostil in zelo razvnel ob pripovedovanju, kako zajema in 
meša barve, liki pa nato kar letijo na slikarska platna …

TRIJE NEKDANJI »HUDI PROSVETNIKI« 
V velenjskem likovnem razstavišču so se prejšnji teden »sestavili« 

trije nekdanji zgornjesavinjski »prosvetniki«: nekdanji direktor mozir-
skega zavoda za kulturo in tamkajšnje knjižnice Peter Širko (levo), 
nekdanji gornjegrajski nadučitelj in boter nazarske osnovne in glas-
bene šole Ivan Purnat (v sredini) ter nekdanji ravnatelj OŠ Mozirje 
Anton Venek. Vsi so zatrjevali, da je bil njihov prijatelj Jože Horvat - 
Jaki »od hudiča« dober umetnik in da njegov sin Goran predstavlja 
jabolko, ki ni padlo daleč od drevesa. 

(Foto: JM)

(Foto: JM)

(Foto: JM)
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Križanka, Oglasi

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 32. številki SN

2014

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

Br
ez
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ač
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av

a
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 Petek,
1. avgust

ob 19.00. Kulturni dom Ljubno 
Proslava ob občinskem prazniku 
ob 20.30. Kulturni dom Ljubno 
Srečanje z ljudskimi godci in društvom Komen 

Sobota,
2. avgust

ob 8.00. Zbor na avtobusni postaji v Lučah
Planinski pohod na Križevnik
ob 9.00. Ribiški dom Ljubno ob Savinji 
Binetov memorial RD Ljubno ob Savinji 
ob 9.00. Nogometno igrišče Foršt na Ljubnem ob Savinji
Nogometni turnir za pokal flosarja 
ob 9.00. Športni center Jakop na Ljubnem ob Savinji
Turnir v odbojki na mivki za ženske in moške 
ob 9.00. Športni center Jakop na Ljubnem ob Savinji
Turnir v tenisu za pokal flosarja
ob 9.30. Smučarsko-skakalni center Ljubno ob Savinji
Tekmovanje v smučarskih skokih za pokal flosarja
ob 17.00. Pri Gričarju v Lučah
Nogometna tekma veteranov - Društvo Gričar : 
Železna Kapla
ob 20.00. Mozirje
Gasilska veselica
ob 20.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosarski večer z ansamblom Štrk 

Nedelja, 
3. avgust

ob 14.00. Start s Foršta na Ljubnem ob Savinji
Etnografska povorka skozi Ljubno 
ob 15.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Udiranje in spust flosa po reki Savinji
ob 16.00. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Tekmovanje v kiparstvu z motorno žago
ob 16.15. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosarski krst
ob 17.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Koncert ansambla Spev
ob 18.30. Vrbje na Ljubnem ob Savinji
Flosarski večer z ansamblom Spev

Sreda,
6. avgust

ob 15.00. Okrepčevalnica Logar v Krnici
Turnir mešanih dvojic v odbojki na mivki
ob 21.00. Pri Igli v Lučah
Potopisno predavanje Aljaska 2012-2014 

Četrtek, 
7. avgust

ob 16.00. Šolsko igrišče v Lučah
Turnir v malem nogometu za ženske
ob 17.00. Okrepčevalnica Logar v Krnici
Teniški turnir (predkvalifikacije)
ob 17.00. V stari štali pri hiši Raduha v Lučah
Otvoritev razstave Tomaža Kastelica Savinjske naplavine 
ob 18.00. Gasilski dom Luče
Osrednja proslava ob občinskem prazniku občine 
Luče s podelitvijo občinskih priznanj
ob 19.30. OŠ Blaža Arniča Luče
Otvoritev fotografske razstave Lucije Rosc Temne bajke 
ob 20.00. Šolsko igrišče v Lučah
Koncert Šolski obraz ima svoj glas

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

MORDA STE ISKALI PRAV TONapovednik dogodkov

ŽIVALI – PODARIM
Podarim svetlorjavo psičko mešanko, 
majhne rasti, staro 4 mesece, igrivo in 
učljivo;  gsm 031/387-183.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče najboljše mesnate pa-
sme za dopitanje, možna dostava; gsm 
041/619-372, Fišar.
Prodam prašiče, težke od 80 – 150 kg; 

gsm 031/832-520.
Prodam 2 bika, stara okrog 3 mesece; 
gsm 031/855-186.
Prodam bikca rj/bbp, težkega 130 kg; 
gsm 031/228-217.
Prodam prašičke ekološke reje, težke oko-
li 25 kg; gsm 041/824-668.
Prodam dva bikca, stara 15 dni; tel. št. 58-
35-239.
Prodam tri jagnjiče za zakol ali nadaljno 

◊	SERVIS	OLJNIH	GORILNIKOV,	KOTLI	NA	DRVA	
in pelete Viadrus, peletni in uplinjevalni kotli na polena Atmos, pe-
letni gorilniki Etiks, regulacije ogrevanja Seltron, Buders, Firšt; gsm 
041/809-318. 

Aleš Hojnik s.p., Radmirje 98, Ljubno ob Savinji.

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni; 
Brlec Franc 041/606-376.

GP Pirc d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	OGREVANJE	in	VODOVOD
Kotli na biomaso, toplotne črpalke, solarni sistemi, adaptacije ko-
palnic. GSM 040/750-552.

Robert Bevc s.p., Rore 5, 3342 Gornji Grad.

◊	HIDRAVLIČNE	GIBLJIVE	CEVI
Izdelujemo hidravlične gibljive cevi s priključki za uporabo v kmetij-
stvu, gozdarstvu, industriji, za tovorna vozila ... Gsm 041/354-505.

SVIP, Ivan Potočnik, Poljane 6, 3332 Rečica ob Savinji.

◊	KAMNOSEŠTVO	PODPEČAN
Ugodna izdelava nagrobnikov in kamnitih okenskih polic. Tel. 
03/89-70-300 ali gsm 070/849-569.

Kamnoseštvo Podpečan Sebastjan s.p., Šalek 20, 3320 Velenje.

◊	ŠIVILJSTVO	ŽANA	
Šivanje po meri, kostimi, srajce, hlače in razna popravila (menjava 
zadrg, krajšanje, ožanje). Gsm 041/498-943. 

Oblak Z. Barbara s.p. Ljubija 88, 3330 Mozirje.

◊	AVTOVLEKA	BIDER
Nudimo prevoze karamboliranih, pokvarjenih in izrabljenih vozil, 
traktorjev in kmetijskih strojev ter gradbene mehanizacije; gsm 
041/689-504.

Bider Matej s.p. Nizka 2, 3332 Rečica ob Savinji.

rejo, za 150 EUR; gsm 041/616-463.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim krave in telice za zakol; gsm 
031/832-520.
Telice sivke in simentalke, stare en teden, 
kupim; gsm 041/239-017.
Kupim kravo, telico za zakol ali dopitanje 
in teličke nad 100 kg; gsm 031/533-745.

DRUGO – PRODAM
Ugodno prodam kvaliteten domač savinj-
ski želodec; gsm 031/495-364.
Za polovično ceno prodam dobro ohra-
njen betonski mešalec; gsm 031/283-
457.
Prodam cepilec za drva na sveder, obno-
vljen, vreden nakupa; gsm 031/296-012.
Prodam silažno nakladalko law 350 
mengele 25 m3 z valji in trakom ter sa-
monakladalko sip 17 m3; gsm 041/466-
720.
Prodam zgrabljevalnik SIP 310D; gsm 
041/783-427.
Pletilni stroj brother KH-892 prodam; gsm 
070/22-44-30.
Prodam tlakovce cca. 250 m2; gsm 
041/664-296.
Zgrabalnik vogel-noot 280, široka kolesa, 
lepo ohranjen; gsm 070/870-321.
Prodam motor mini kroser, cena 250 
EUR; gsm 041/298-608.
Prodam stročji fižol (visoki); gsm 
070/439-445.

Prodam kumare za vlaganje; gsm 
031/716-809.

VOZILA – PRODAM
Prodam dobro ohranjen traktor IMT, letnik 
87; gsm 031/520-220.
Tovorno vozilo tam, vozno z B izpitom, re-
gistrirano in izpravno, cena po dogovoru; 
gsm 031/764-072.

VOZILA – KUPIM
Kupim traktor zetor, new holland ter osta-
le traktorje; gsm 041/849-876. 

NEPREMIČNINE
Kupim vikend, staro malo hišo, gradbeno 
zemljišče, lepa lokacija; gsm 041/620-
451.
Prodam garsonjero v okolici Nazarij; gsm 
031/526-984.
V Mozirju ugodno prodam lepo, 87 m2 
veliko stanovanje; gsm 030/284-699.
Oddam enosobno stanovanje (42 m2) in 
poslovni prostor (68 m2) v Gornjem Gra-
du; gsm 041/535-569.

IŠČEM
Iščem kakršnokoli delo; gsm 040/395-
158. 
Ali mi kdo podari oblačila za fantka od 0 
do 6 mesecev; gsm 041/817-978.
Iščem čistilko za čiščenje hiše 2x meseč-
no. V ponedeljkih med 8. in 12. uro. Okoli-
ca Šentjanža; gsm  041/339-031.
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Fotoknjiga.net

V digitalni dobi navadno analogne za-
deve odpadejo. Pa je res vedno tako? Ko-
likokrat ste že »poslikali« zanimiv in prije-
ten dogodek, fotografij pa nikoli več po-
gledali? Fotografije v svoji fizični pojavni 
obliki nikoli ne bodo in niti ne smejo izu-
mreti. Človeški spomin je namreč dokaj 
temeljita stvar, ni pa trajna - zato mora-
mo za trajne spomine poskrbeti sami. 

Ponudnikov tiskanja fotografij je veli-
ko. Po tisku seveda potrebujemo še al-
bum, v katerega lahko slike kasneje tu-
di hranimo. Ko vse nastale stroške se-
štejem o, dobimo odgovor, zakaj si ve-
čina slike raje hrani na različnih preno-
snih medijih, kot so CD-ji, USB ključi itd. 

Alternativa obstaja, nosi pa dokaj zgo-
vorno ime - Fotoknjiga. Storitev bi lahko 
opisali kot nekakšno »vse-v-enem« reši-
tev za naše spomine, ujete z digitalnim fo-
toaparatom. Govorim o tematski knjigi, v 
katero so vkomponirane naše slike, bese-
dilo, ozadja, najlepši del pa je to, da zade-
vo čisto sami oblikujemo kar preko spleta. 

KAKO DELUJE FOTOKNJIGA.NET? 
Omenjeno storitev ponuja za mnoge 

že znana spletna stran Fotoknjiga.net. 
Sistem Fotoknjiga.net deluje torej pre-
ko interneta, zato na domačem računal-
niku ni potrebna nikakršna namestitev 
programske opreme. Storitev je brez-

Koliko so vredni spomini? 

plačna, uporabnik plača le stroške tiska 
fotoknjige, ko se zanjo odloči. Ustvarja-
nje fotoknjige preko sistema Fotoknjiga.
net je enostavno, znanje, ki je potrebno 
za ustvarjanje, pa je mogoče osvojiti v 
zelo kratkem času. 

PREDNOSTI FOTOKNJIGE 
Trenutki, ki jih avtor ujame v objektiv, 

so neponovljivi. Lepo urejeni bodo v fo-
toknjigi shranjeni za vedno, vsak pa jih 
bo z veseljem pokazal prijateljem in so-
rodnikom - malce drugače kot klikanje 
po prenosniku, mar ne? 

Fotoknjiga v primerjavi s klasični-
mi fotoalbumi nudi veliko možnosti pri 
ustvarjanju. Kombinacij med ozadji in 
postavitvami okvirčkov je ogromno, ve-
dno pa lahko tudi sami prispevamo h 
končnemu videzu. 

KOMENTARJI FOTOGRAFIJ 
Kdor je že kdaj urejal običajen foto-

album, dobro pozna težave pri pisa-
nju podpisov pod fotografije. V nekate-

rih fotoalbumih to sploh ni mogoče, pri 
drugih pa je to opravilo zamudno - sploh 
pa zoprno, če nimamo lepe pisave. V fo-
to knjigi je to enostavno. Pod vsako fo-
tografijo lahko napišete kratek komen-
tar, ki ga lahko po mili volji spreminjate, 
dokler z njim niste zadovoljni. 

S FOTOKNJIGO PRIHRANITE ČAS 
Kot lastnik digitalnega fotoaparata 

imate gotovo veliko fotografij na raču-
nalniku, nikoli pa ne najdete časa, da bi 
naredili izbor in jih dali v izdelavo. S fo-
toknjigo prihranite čas. Ko oblikujete fo-
toknjigo, obenem že delate izbor foto-
grafij, ki jih ni treba pošiljati v izdelavo 
fotostudiu, in ko fotografije postavite v 
fotoknjigo, ste obenem že prihranili čas, 
ki bi ga sicer izgubili z vlaganjem izdela-
nih fotografij v fotoalbum. 

KOMU JE NAMENJENA FOTOKNJIGA? 
Fotoknjiga je namenjena vsem, ki ni-

majo posebnega oblikovalskega znanja, 
vseeno pa bi radi iz svojih fotografij na-
redili nekaj več. Če pa izdelanim predlo-
gam dodamo še svojo umetniško žilico, 
bo pa izdelek naravnost fantastičen.

Fotoknjiga je čudovito darilo.
Slika pove več kot tisoč besed.




